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Vážení spoluobčané,
v uplynulém období si s námi počasí po-

řádně zahrávalo. Po téměř měsíčním obdo-
bí dešťů přišlo oteplení, které zase bylo až 
extrémně vysoké. Nepříznivé počasí se do-
tklo i našich občanů, naštěstí ne tak drama-
ticky jako v jiných oblastech České repub-
liky. I přesto docházelo k zatopení sklepů a 
přízemí některých z vás.

Touto cestou bych chtěl poděkovat našim 
Dobrovolným hasičům a zaměstnancům 
obce, kteří pomáhali tam, kde bylo třeba, a 
zabránili vzniku ještě větších škod. 

I přesto, že jsme se sami potýkali s nástra-
hami počasí, dokázali jsme solidárně po-
moci i lidem, kteří na tom byli podstatně 
hůře. Dobrovolní hasiči zorganizovali sbír-

ku materiální pomocí pro občany postižené 
povodní a shromážděný materiál jsme pak 
odvezli do krizového centra v Bohumíně, 
kde byl následně rozdělen do nejvíce po-
stižených oblastí. Tady patří velké díky jak 
organizátorům sbírky, tak i všem občanům 
našeho města, kteří přes své vlastní pro-
blémy pomohli svými dary i jiným lidem. 
Mám touto cestou vyřídit velké poděkování 
od lidí, kteří tuto pomoc obdrželi.

I přes nepřízeň počasí se konaly tradiční 
i nové akce. Například dvacátý ročník Hu-
debního jara na Hlučínsku se díky počasí 
vydařil hlavně v sobotu. Nedělní vystoupe-
ní bylo poznamenáno silným deštěm a po-
řadatelé jej museli stejně jako vloni přestě-
hovat do Kulturního domu. Základní ško-

la dokončila v květnu a červnu projekt pře-
shraniční spolupráce v rámci euroregionu 
SILESIA „Poznáváme své sousedy“. Dlou-
hodobý projekt vyvrcholil oslavou dětské-
ho dne v areálu školy ve čtvrtek 10. června. 
Rovněž zde patří poděkování všem, kteří se 
na tomto projektu podíleli.

Máme před sebou určitě nejhezčí část 
roku a to čas prázdnin a dovolených. Chtěl 
bych touto cestou popřát všem spoluobča-
nům příjemně strávený čas odpočinku tak, 
abyste načerpali do další části roku co nej-
více sil a dobře si odpočinuli. 

Krásnou dovolenou vám přeje

váš starosta 
Martin Štefek 

Výsledky parlamentních voleb Výsledky parlamentních voleb 

v Dolním Benešověv Dolním Benešově
Celkové výsledky květnových parlamentních voleb jsou již všem 

dávno známy. My zde pouze pro zajímavost přinášíme výsledky vo-
leb tak, jak dopadly v našem městě. 

Všimněte si, že na rozdíl od celorepublikových výsledků by  pěti-
procentní hranici potřebnou pro vstup do Poslanecké sněmovny par-
lamentu překročila i KDU-ČSL.   

 

2010 I. II. III. IV. zap-
sáno volilo %

ČSSD 169 164 253 119 705 33,57

ODS 126 142 81 66 415 19,76

TOP 09 57 76 55 40 228 10,85

Věci veřejné 60 65 63 33 221 10,52

KDU-ČSL 62 47 31 12 152 7,23

KSČM 34 30 48 25 137 6,52

zapsáno 961 927 982 608 3478

volilo 581 592 606 338 2117

% 60,46 63,86 61,71 55,59 60,87
 

Podrobné výsedky voleb je možno najít na webové adrese www.vol-
by.cz.         

Pro zajímavost a srovnání zde uvádíme i výsledky minulých parla-
mentních voleb v roce 2006.  ČSSD a ODS jsou na prvních dvou mís-
tech jako v letošním roce, i když s jinými procenty hlasů. Před KDU-
ČSL a KSČM se letos dostaly úplně nové strany TOP 09 a Věci veřej-
né. Za povšimnutí jistě stojí i fakt, že letos volilo o více než tři procen-
ta méně voličů než před čtyřmi lety.   

   

2006 I. II. III. IV. zap-
sáno volilo %

ČSSD 264 237 318 188 1007 46,08

ODS 183 156 136 92 567 25,94

KDU-ČSL 99 89 43 33 264 12,08

KSČM 35 33 74 17 156 7,27

ZELENÍ 28 25 15 11 79 3,61

Ev. demokraté 8 27 12 2 49 2,24

zapsáno 951 906 1001 564 3422

volilo 636 588 615 352 2191

% 66,9 64,9 61,4 62,5 64,03

Ing. Libuše Vichtorová
tajemnice MěÚ



Z JEDNÁNÍ RADY MĚSTA Z JEDNÁNÍ RADY MĚSTA Z JEDNÁNÍ RADY MĚSTA Z JEDNÁNÍ RADY MĚSTA 

Z JEDNÁNÍ ZASTUPITELSTVA MĚSTA Z JEDNÁNÍ ZASTUPITELSTVA MĚSTA 
Z jednání 27. zasedání zastupitelstva 

města  10. května 2010 
Zastupitelstvo města   v y d a l o 
- V souladu s §54 odst.2 zákona č. 183/2006 

Sb., o územním plánování a stavebním řádu, 
ve znění pozdějších předpisů formou opatře-
ní obecné povahy změnu č.3 územního plánu 
města Dolní Benešov. Ta se týká změny kori-
doru přeložky silnice I/56, změny využití par-
číku v Zábřehu na stavební místa, změny vy-
užití plochy veřejné zeleně na stavební místo 
na Březích a změny plochy zeleně u Přehyně 
na plochu pro podnikání nerušivého charak-
teru-výstavba motorestu. 

Pro  hlasovalo 14 členů, proti 0, zdrželi se 0 
Zastupitelstvo města   r o z h o d l o 
- Prodat pozemek p.č. 2280/3, ostatní plo-

cha o výměře 53 m2 v k.ú. Dolní Benešov za 
cenu 98,- Kč/m2. Jedná se o pruh pozemku 
na ulici Sluneční, který dělí pozemek určený 
k výstavbě rodinného domku

Pro  hlasovalo 14 členů, proti 0, zdrželi se 0
- Pověřit starostu jednáním s ČEZem o 

změně trasy přeložky vedení VN v centru 
města tak, aby byly co nejméně zatíženy po-
zemky města v oblasti kolem nákupního stře-
diska a parkoviště na Opavské a v proluce na 
Nádražní

Pro  hlasovalo 11 členů, proti 0, zdrželi se 3 
- Rozšířit obsah změny č. 4 územního plá-

nu o změnu využití plochy kolem kostelní zdi 
na Podubí z obytné zástavby na plochu veřej-
né zeleně.

Pro  hlasovalo 12 členů, proti 0, zdrželi se 1 
- Dle §6 odst.5 písm. f) ve vazbě na §47 

odst.1 a 4 a §49 odst. 1 a §53 odst. 1 zákona č. 
183/2006 Sb., o územním plánování a staveb-
ním řádu, že zastupitelem, který v rámci pro-
jednávání změny č. 4 územního plánu města 
Dolní Benešov bude spolupracovat s pořizo-
vatelem, je určen Martin Štefek. 

Pro  hlasovalo 12 členů, proti 0, zdrželi se 1 
- Doplatit Základní škole Dolní Benešov 

zbytek finančního příslibu pro realizaci pro-
jektu česko-polské spolupráce „Poznáváme 
své sousedy“ ve výši 66 969,30 Kč 

Pro  hlasovalo 13 členů, proti 0, zdrželi se 0 
Zastupitelstvo města   s c h v á l i l o
Závěrečný účet města se všemi jeho sou-

částmi:
- schválení hospodaření města za rok 2009
- zpráva o inventarizaci hospodářských 

prostředků města za rok 2009
- zpráva o hospodaření příspěvkové orga-

nizace MŠ Osada Míru za rok 2009
- zpráva o hospodaření příspěvkové orga-

nizace ZŠ Dolní Benešov za rok 2009
- zpráva o hospodaření příspěvkové orga-

nizace Kulturní dům Dolní Benešov za rok 
2009

- zpráva o výsledku přezkoumání hospoda-
ření auditorem za uplynulý rok

- finanční vypořádání se státním rozpoč-
tem za rok 2009

- vyúčtování státního závěrečného účtu za 
rok 2009

a vyslovilo souhlas s celoročním hospoda-
řením bez výhrad.

Pro hlasovalo 14 členů, proti 0, zdržel se 0

Z jednání 69. schůze rady města dne 
14.4.2010

Rada města s c h v á l i l a
- Hospodářský výsledek příspěvkové orga-

nizace Mateřská škola Dolní Benešov, Osada 
Míru za rok 2009 ve výši 46 839,89 Kč a jeho 
rozdělení do fondu odměn ve výši 9 367,- Kč 
a do fondu rezerv ve výši 37 467,89 Kč.

Pro hlasovalo 5, proti 0, zdrželi se 0
- Hospodářský výsledek příspěvkové orga-

nizace Základní škola Dolní Benešov za rok 
2009 ve výši 60 381,95 Kč a jeho převod do 
fondu odměn ve výši 30 191,- Kč a do fondu 
rezerv ve výši 30 190,95 Kč.

Pro hlasovali 3, proti 2, zdrželi se 0
- Hospodářský výsledek příspěvkové or-

ganizace Kulturní dům za rok 2009 ve výši 
514,85 Kč a jeho převod v celé výši do fon-
du rezerv.

Pro hlasovalo 5, proti 0, zdrželi se 0
- Použití části výtěžku výherních hracích 

přístrojů ve výši 83 951,- Kč dle §4 odst.2 zá-
kona č. 202/1990 Sb. o loteriích a jiných po-
dobných hrách na plnění obecně závazné vy-
hlášky o sociální politice města.

Pro hlasovalo 5, proti 0, zdrželi se 0
- Přijetí daru Klubu rodičů při ZŠ Dolní 

Benešov ve výši 105 000,- Kč příspěvkové or-
ganizace města Základní škola Dolní Benešov 
na vybavení školní jídelny nábytkem.

Pro hlasovali 5, proti 0, zdrželi se 0
- Přijetí daru Petrometalu s.r.o. ve výši 5 

000,- Kč, Jiřího Davídka s.r.o. ve výši 1000,- 
Kč a Karlhenze Proksche ve výši 7 300,- Kč 
příspěvkové organizaci města Kulturní dům 
Dolní Benešov na pořízení astronomického 
dalekohledu.

Pro hlasovalo 5, proti 0, zdrželi se 0
- Odpisový plán Kulturního domu Dolní 

Benešov na pořízený astronomický daleko-
hled v dubnu 2010 ve výši 58 440,- Kč.

Pro hlasovali 5, proti 0, zdrželi se 0
- Delegování starosty města Martina Štefka 

na valnou hromadu Severomoravských vodo-

vodů a kanalizací Ostrava a.s. 28. dubna 2010 
a Ostravě.

Pro hlasovalo 5, proti 0, zdrželi se 0
- Odměnu ve výši 5 000,- Kč zpracovatelům 

architektonického návrhu využití Staré školy-
studentům SPŠ stavební v Opavě.

Pro hlasovalo 5, proti 0, zdrželi se 0
Rada města p r o j e d n a l a a n e s c h v á 

l i l a
- Žádost Záchranné stanice a centra ekolo-

gické výchovy v Bartošovicích na Moravě o fi-
nanční příspěvek na jejich činnost.

Pro hlasovali 0, proti 5, zdrželi se 0
Z jednání 70. schůze rady města 22.4.2010
Rada města s c h v á l i l a
- Návrh smlouvy o dílo s firmou PEN-COM 

s.r.o. na zpracování energetického auditu pro 
budovu Mateřské školy na Osadě Míru

Pro hlasovali 5, proti 0, zdrželi se 0
- Umístění znaku města na tréninkových 

soupravách žáků FC MSA.
Pro hlasovali 5, proti 0, zdrželi se 0
- Finanční příspěvek Rybářskému klubu 

Kamenec ve výši 5 000,- Kč na pořádání dět-
ských rybářských závodů dne 5.6.2010.

Pro hlasovali 5, proti 0, zdrželi se 0
- Finanční příspěvek Rybářskému klubu 

Kamenec ve výši 25 000,- Kč na dofinanco-
vání oprav a úprav v areálu klubu v Kamenci.

Pro hlasovali 5, proti 0, zdrželi se 0
- Výsledek výběrového řízení na akci 

„Oprava místních komunikací – ul. Záhu-
menní, Kolovrat, nám. C. Lelka v Dolním Be-
nešově“. Zakázku bude provádět firma DOP-
FIN TRADE & CESSION s.r.o. Dolní Bene-
šov – Zábřeh

Pro hlasovali 5, proti 0, zdrželi se 0
Rada vzala na vědomí
- Oznámení strany TOP 09 o prezentaci 

programu strany v prostoru Náměstí Svobo-
dy dne 27.4.2010

Z jednání 71. schůze rady města 27.5.2010
Rada města r o z h o d l a
Vydat na základě § 6 odst. 6 písm. c zákona 

č. 183/2006 Sb., o územním plánování a sta-
vebním řádu, ve znění zákona č. 68/2007 Sb. 
(stavební zákon), za použití ustanovení § 97 
odst.1, § 98 a § 99 stavebního zákona územní 
opatření o stavební uzávěře v dotčeném úze-
mí vymezeném v přiložené situaci – jedná 
se o území Moravce. Uzávěra bude platit do 
doby, než vejde v platnost změna č.4 územ-
ního plánu, zakazující umísťování staveb pro 
separaci, likvidaci a spalování veškerých od-
padů, včetně biologických.

Pro hlasovali 4, proti 0, zdrželi se 0
Z jednání 72. schůze rady města 2.6.2010
Rada města s c h v á l i l a
- Smlouvu o budoucí kupní smlouvě na 

část pozemku p.č. 1785/20 v k.ú. Dolní Be-
nešov. Jedná se o malou část pozemku nut-
nou pro napojení nové komunikace Sluneč-
ní na stávající komunikaci na Březích.

Pro hlasovali 4, proti 0, zdrželi se 0
- Smlouvu o dílo s Ing. Benešem na zpra-

cování projektové dokumentace odkanali-
zování dvou rodinných domků na ulici Ná-
dražní za tratí.

Pro hlasovali 4, proti 0, zdrželi se 0
- Finanční příspěvek občanskému sdru-

žení Železný prajzák na pořádání tradič-
ních závodů dne 3.7.2010 ve výši 15 000,- 
Kč

Pro hlasovali 4, proti 0, zdrželi se 0
- Žádost o souhlas s instalací šikmé scho-

dišťové plošiny pro bezbariérový vstup v 
domě č.p. 308 na Osadě Míru

Pro hlasovali 4, proti 0, zdrželi se 0
- Odpis pohledávky z účetní evidence ve 

výši 2 102,- Kč pro její nevymahatelnost.
Pro hlasovali 4, proti 0, zdrželi se 0
Rada vzala na vědomí
- Oznámení farního úřadu o konání prů-

vodu Božího těla dne 6.6.2010 na ulici Poš-
tovní a náměstí Cypriana Lelka.

- Oznámení ředitelky MŠ o termínu uza-
vření Mateřské školy v době letních prázd-
nin.



Jistě si mnoho z vás položí otázku, proč se opravovala sportovní hala 
na Osadě Míru nebo Kulturní dům, proč se neudělalo něco jiného. 
Jsou pro to dva důvody: za prvé to oba objekty potřebovaly ze staveb-
ního a provozního hlediska a za druhé zde byla reálná možnost získat 

na rekonstrukci těchto objektů dotace, což se v obou případech poda-
řilo. Je možné, že do budoucna bychom už tuto možnost neměli. Za 
prozíravé rozhodnutí patří poděkování všem zastupitelům.  

Martin Štefek, starosta města

ČTYŘLETÁ BILANCE ZASTUPITELSTVA

2006
výdaje

církev

oprava stavovských tyčí 36 750,00   
umístěných v kostele 
restaurování poutního kříže 57 120,00   
hřbitov 39 614,40   

OM balastní vody -odvod z tělocvičny 
do Kamence 1 278 995,50   

udržba mlýnský náhon 106 842,00   

 zeleně
stavidla 208 425,10   
památný strom ošetření 13 506,50   
výsadba stromů u kapličky Zábřeh 28 939,50   

FC činnost a udržba majetku 1 500 000,00   
občanská 
sdružení

TJ 100 000,00   
FC Dravci 10 000,00   

doprava
výstavba autobusové 1 023 898,70   
zastávky nádraží ,U kříže

2007
příjmy

MSA dar 350 000,00   
Lena prodej pozemku 3 274 630,00   
Polákovi prodej pozemku 42 900,00   

výdaje
církev doplatek opravy - stavovské tyče 140 050,00   
MŠ oprava kuchyně 600 000,00   
OM 308 výměna oken 752 994,00   

hasiči 
opravy hasičské techniky 81 483,90   
nábytek 16 440,00   

FC
činost a udržba majetku 1 500 000,00   
oprava obloukové haly 1 000 000,00   

KD Projektová dokumentace 
rekonstrukce KD 176 700,00   

projektové
dokumentace 

regenerace panelového sídliště 77 350,00   
ZŠ sportovní areál 149 821,00   
územní plán 50% 119 315,50   

občanské
sdružení

TJ 100 000,00   
rybářský klub 3 000,00   
včelaři 2 000,00   
FC Dravci 5 000,00   

doprava
výstavba autobusové 151 306,50   
zastávky nádraží ,U kříže

2008
příjmy

prodej
renault trafik 350 000,00   
pozemek Lena 3 231 730,00   

výdaje

církev
příspěvek - oprava kostela Zábřeh 500 000,00   
hřbitov 91 350,90   

ZŠ výstavba školní hřiště 3 111 774,31   

MŠ dovybavení kuchyně 350 000,00   
sport tělocvična 612 850,00   
KD rekonstrukce I.etapa 9 280 818,80   

zeleň 
mlýnský náhon mostek Vývoz 82 861,00   
nákup malotraktoru 999 446,00   

ČOV PD kanalizace Rybářská, Zábřeh 1 136 450,00   
hasiči opravy 103 105,20   
FC činnost a udržba majetku 1 500 000,00   

občanské 
sdružení

TJ 100 000,00   
rybáři Kamenec 23 000,00   
FC Dravci 3 000,00   

2009
příjmy

Dotace
sportovní hala 6 102 303,00   
hasičské auto 2 500 000,00   

prodej pozemků 171 230,00   
SMVaK balastní vody OM - podíl na opravě 398 089,00   

výdaje

církev

oprava kostelní zdi 356 089,00   
hřbitov 49 536,73   
oprava kostela Zábřeh - dar 70 000,00   
projektová dokumentace opravy 
Kostelní zdi 45 500,00   

ZŠ 
oprava soc.zařízení 340 548,37   
projektová dokumentace školní hřiště 150 000,00   

OM 308
opravy bytového fondu 136 484,55   

OM balastní vody - odvodnění domů 
314,315 700 979,00   

místní 
komunikace Rybářská 1 677 847,70   

Sportovní hala rekonstrukce sportovní haly OM 17 900 309,31   
hasiči nákup nového hasičského auta MAN 2 800 000,00   
KD rekonstrukce II. etapa 8 242 115,00   
FC činnost a udržba majetku 1 252 600,00   

občanské
sdružení

TJ 100 000,00   
rybářský klub 85 000,00   
včelaři 20 000,00   
FC Dravci 10 000,00   
chovatelé 3 000,00   

2010
příjmy

Dotace rekonstrukce KD 7 340 253,00   
prodej hasičské auto 1 450 000,00   

výdaje
hasiči auto MAN 852 797,00
FC činnost a udržba majetku 466 400,00
občanské 
sdružení šachový oddíl 10 000,00   

Pomalu se blíží konec volebního období tohoto zastupitelstva. Pro-
to bych chtěl krátce zhodnotit jeho činnost jako řadový zastupitel. 
Přesto, že toto zastupitelstvo bylo složeno z šesti politických stran a 
občanských sdružení, což je nejvíce v jeho dlouhodobé historii, poda-
řilo se za uplynulé období vytvořit, myslím si, dobře fungující celek, 
který nerozhodoval silou jednoho hlasu, ale zatím nejlépe fungujícím 
systémem na světě a to demokraticky. 

Všichni občané mají možnost sledovat rozhodování zastupitelstva a 
jeho činnost jak na internetových stránkách, tak ve Zpravodaji i pří-
mo na jednáních zastupitelstva. Přesto bych rád uvedl několik faktů z 
uplynulého období. 

V následující tabulce jsou uvedeny nejdůležitější výdaje i příjmy za 
uplynulé čtyři roky. Z nich je patrné, jak město investovalo do různých 
odvětví a činností.



Znáte ty pocity, když jste někde v cizím 
prostředí, v lese, v horách, bloudíte a na-
jednou se dostaví ten slastný pocit, když ko-
nečně objevíte místo, které poznáváte anebo 
narazíte na turistickou značku, která vám 
umožní jít dále v klidu a pohodě tím správ-
ným směrem.

Občané pravidelně každé čtyři roky volí 
prostřednictvím komunálních voleb své za-
stupitele, které tímto aktem pověřují správou 
města tak, jak nejlépe to jenom v rámci da-
ných možností lze. Každý má svých starostí 
dost a chce mít pocit jistoty, že město je ve-
deno dobře. Správně je vedena rodina, výcho-
va dětí, když otec i matka působí jednotně. V 
případě, že u rodičů platí jeden „čehý a dru-
hý hot“, časem se dostaví problémy i v cho-
vání dětí. Předpokladem úspěšnosti každé or-
ganizace, každé firmy, je jednotné vedení se 
stejnými postupy a metodami, směřujícími ke 
společnému cíli. 

Vždy je špatné, pokud si někdo z tohoto ve-
dení pouze při každé příležitosti hraje tak ří-
kajíc na vlastní tričko. S politováním (a věř-
te, že nerad) musím toto chování konstato-
vat v případě osoby našeho pana místostaros-
ty. Ve svém příspěvku v posledním čísle Dol-
nobenešovského zpravodaje se sám sebe pa-
suje na patriota, a při tom se staví do pozice 
zneuznávaného génia. Jak to tedy ve skuteč-
nosti je? Budu reagovat a držet se pouze toho, 
co napsal sám o sobě ve zmíněném příspěvku. 

Cituji: „Vždy, když něco napíšu, jsem obvi-
ňován z neloajálnosti, šíření poplašných zpráv. 
Takže, možná jste se doslechli, že ne se vším, 
co se v našem městě děje souhlasím. Trápí 
mě toho více, leč nemám mnoho možností to 
změnit i když si myslíte opak a řeknete, jsi v 
Radě, tak se starej. Problém je v tom, že již 20 
let žijeme v demokracii a v demokracii jak zná-
mo rozhoduje většina…“ (konec citátu).

Takže problém je podle pana místostaros-
ty v demokracii!?

A co takhle pane místostarosto přesvědčit 
své kolegy sílou svých argumentů a svým sku-
tečným přínosem pro město. Očekával jsem 
od vysokoškolsky vzdělaného pana inženýra 
na postu místostarosty, že se postaví do čela 
získávání finančních prostředků při přípravě 
grantu financovaných z operačních progra-
mů Evropské unie. Tyto se skutečně podaři-
lo získat ve výši 23 milionu (15 mil. na kul-
turní dům a 8 mil. na tělocvičnu), ale jedině 
díky enormnímu nasazení Mgr. Jiřího Kröm-
ra, před kterým by měli občané Dolního Be-
nešova smeknout klobouk. V této velmi ná-
ročné práci (jak po stránce obsahové, časové, 
tak po stránce formální) jemu, podle vlastní-
ho vyjádření, byli nápomocni paní Olga Lo-
kajová, pan starosta Martin Štefek, Mgr.Jiří 
Siostrzonek, paní Marcela Halfarová a pan 
Josef Zawadský.

Pan místostarosta stál v této činnosti poně-
kud stranou a zřejmě v té době pouštěl mezi 
lidi ty své „plky“ (používám jeho výrazy z ci-
tovaného článku).

Názorný příklad škodlivosti jeho populis-
tického vystupování je otázka boje o zamítnu-
tí výstavby bioplynové stanice v Dolním Be-
nešově. Pětičlenná rada města dne 31. 8. 2009 
schválila jednomyslně (včetně hlasu pana 

místostarosty) doporučení zastupitelstvu vy-
slovit nesouhlas s výstavbou bioplynové sta-
nice v oblasti Moravce. V normálně fungují-
cí koaliční vládě (jíž je pan místostarosta i se 
svým volebním seskupením členem) by ná-
sledovalo schválení zamítnutí výstavby zastu-
pitelstvem (každý radní by měl mít schopnost 
přesvědčit své kolegy). Ne však náš skvělý pan 
místostarosta. Již za 14 dnů při jednání zastu-
pitelstva, jako jediný z členů Rady (přesně v 
duchu svého tradičního populismu) hlasoval 
s některými zastupiteli o oddálení rozhodnutí 
a stanoviska k výstavbě bioplynové stanice až 
do získání dalších tzv. doplňujících informací. 
Vyhověli tím zástupcům firmy Opavice, kteří 
nabídli zastupitelům seznámit se s provozem 
v podobných zařízeních. 

A tady mám vážné obavy, že někdo začíná 
hrát o čas. Tímto oddálením se podařilo ně-
kterým odsunout rozhodnutí o celé tři měsí-
ce. Firma Opavice nelenila a nechala si potvr-
dit stavebním odborem, že se jedná z pozice 
územního plánu o průmyslovou zónu a začala 
i nadále podnikat přípravy k výstavbě.

Příprava na výlet – pardon, prohlídku za-
stupitelů byla zřejmě hodně náročná, důklad-
ná a časově se hodně protáhla (to víte, v zimě 
to tak nesmrdí). Ke cti zúčastněných několika 
zastupitelů je třeba říci, že exkurze nedopad-
la podle plánovaných představ, které vystihuje 
známý ruský klasik slovy: „Vodky popili, po-
bratili se a potom smlouvu podepsali“.

Hráči o čas, ale bodovali, protože zastupi-
telstvo oddálilo své zamítavé stanovisko k vý-
stavbě (místo 14. září 2009 na svém 22. za-
sedání až 14. prosince 2009 na svém 24. za-
sedání).

Před hlasování na zasedání zastupitelstva 
14. prosince 2009 jsem vystoupil se svým dis-
kusním příspěvkem, jehož plné znění je v 
Dolnobenešovském zpravodaji č. 1/2010.

Zastupitelé sice následně odhlasovali za-
mítnutí povolení výstavby bioplynové stanice, 
ale vůbec nereagovali na mnou vyslovený ná-
vrh, aby současně odhlasovali změnu územ-
ního plánu, ve kterém by byl uveden úplný 
zákaz výstavby takovýchto zařízení v katast-
ru obce. Požadavek změny územního plánu v 
tomto smyslu byl na programu a byl schválen 
až na 26. zasedání zastupitelstva, tj. 22. břez-
na 2010. Budete-li počítat se mnou, tak se do-
počítáme, že díky liknavému postupu zastu-
pitelstva (na kterém má obrovský podíl právě 
geniální pan místostarosta) došlo k více než 
půlročnímu zpoždění ve věci tolik potřebné-
ho zásadního rozhodnutí zastupitelstva.

Tomuto zasedání 22. března 2010 jsem byl 
opět přítomen a bylo mi trapně, když na pří-
tomné organizátory petice občanů proti vý-
stavbě bioplynové stanice bylo místo oceně-
ní hodnoty a občanské angažovanosti pohlí-
ženo málem jako na obtížný hmyz. Důka-
zem této pokračující arogance neomylných je 
i útok pana místostarosty na mou osobu v po-
sledním číslo zpravodaje, když píše, cituji: „… 
Považuji článek pana Mgr.Otzipky v předmi-
nulém zpravodaji za přihřívání si předvoleb-
ní kašičky“. Takže podle něj, nebýt těch voleb, 
tak by mi bioplynová stanice zřejmě vůbec, 
ale vůbec nevadila. Jak ubohý to způsob uva-
žování člověka, který má tak vysoké ambice. 

Přiznám se vám, že ještě nyní (dokud ne-
proběhne proces územní změny) mám oba-
vy, zda máme vyhráno. A tak apeluji na zdra-
vý rozum případných investorů. Jestli si vů-
bec uvědomují, že stavbou takových zařízení 
při stávající husté zástavbě nejenže připravují 
snížení kvality života pro své spoluobčany, ale 
samozřejmě je to cesta i k velkému poklesu 
ceny pozemků a nemovitostí v širokém oko-
lí takovýchto problematických staveb. Na roz-
díl od časem stoupajících cen pozemků nepo-
stižených takovouto naprosto nevhodnou in-
vesticí. Je třeba se dívat na vhodnost investi-
ce z více stran a nevidět pouze okamžitý efekt, 
který navíc může být pouze krátkodobý a při-
tom znehodnotí další majetek.

A ještě přidám pár vět ve věci arogantní-
ho vystupování některých zastupitelů. Nikdo 
není neomylný, ale rozumný člověk se poučí a 
neutočí na ty, kteří jej na chyby upozorní. Je-
šitnost je špatný rádce. Hodnota společnosti, 
její úroveň stoupá tehdy, když se dovede po-
učit z chyb minulosti. Před dvanácti léty bylo 
mocenskou formou zlikvidováno naše dolno-
benešovské střední odborné učiliště. Na za-
čátku jeho likvidace byl sice Klausův úspor-
ný balíček, v jehož rámci tzv. optimalizace 
výchovně vzdělávací soustavy středních škol 
bylo Ministerstvem školství direktivně roz-
hodnuto, že např. v okrese Opava budou mís-
to tří SOU pouze dvě.

Na rozhodnutí o tom, že ten černý Petr li-
kvidace postihne Dolní Benešov se podíle-
lo podstatnou měrou (kromě slabého vede-
ní SOU a problémů té doby) i neschopnost 
tehdejšího zastupitelstva bránit tuto výchov-
ně vzdělávací institucí (s padesátiletou tradi-
cí), která pro široké okolí stavěla Dolní Bene-
šov do pozice města (definice říká, že měs-
to je správním a kulturním centrem pro své 
okolí). Jediným, kdo maximálně bránil této 
likvidaci, byl tehdejší starosta pan Josef Za-
wadský. Nenašel však žádnou oporu v zastu-
pitelstvu, když toto mělo odsouhlasit, že měs-
to bude ročně dotovat činnost učiliště jedním 
milionem korun na jeho provoz. Přední rad-
ní na tomto rozhodujícím jednání zastupitel-
stva prohlásil, ať si zastupitelé rozváží, zda bu-
dou ročně věnovat milion učilišti, ale potom 
nebudou peníze na chodníky. Jak jednoduchý 
a pádný argument a přitom velmi krátkozra-
ký, svědčící o naprosté absenci komerčního i 
koncepčního myšlení.

Učiliště bylo v té době ekonomicky velmi 
silné. V nově postavených prostorných díl-
nách byla i tzv. přidružená výroba, v rámci 
které pracovali na strojích i vlastní vyučen-
ci. Roční objem zakázek dílen činil přes de-
set milionu Kč, což představoval onen poža-
dovaný milion, pokud budeme uvažovat o 
pouhých 10% zisku. K tomu je třeba říci, že 
stát i v dnešní době hradí formou tzv. pří-
mých nákladů (mzdy zaměstnanců plus pří-
spěvek na učební pomůcky) až 90% i u sou-
kromých škol. Město se díky slabé úrovni za-
stupitelů zřeklo možnosti získat téměř za hu-
bičku nové prostory a výrobní zařízení, které 
by pro něj do budoucna nejenže nebylo ztrá-
tové, ale bylo i možným zdrojem příjmu do 
městské pokladny.

PROBLÉMEM SEBEPATRIOTA 
PANA MÍSTOSTAROSTY JE DEMOKRACIE

(dle vlastního vyjádření ve zpravodaji č. 3/2010)



Abych jenom nehanil ta minulá zastupitel-
stva, tak je musím i pochválit, že přežil a přeží-
vá i do dnešních dnů nový Kulturní dům, jakož-
to významné centrum kultury pro široké okolí.

Je to skutečně téměř to poslední, čímž se 
odlišujeme od svého okolí a co činí (po ztrátě 
střední školy) Dolní Benešov městem v obsa-
hu dříve uvedené definice. Zde je třeba zmí-
nit v možném výčtu nedoceněných osobnos-
tí Dolního Benešova především pana Richar-
da Nováka. Několik desetiletí pracuje v ob-
rovském zápřahu a pracovním zatížení, pl-
ném sebeobětování ve prospěch mladé gene-
race. Za tu dobu vychoval a kultivoval stov-
ky výborných muzikantů z širokého okolí a je 
to jedna z mála oblastí, ve které město Dol-
ní Benešov předčí i město Hlučín. Dovedete 
si představit, že by při personálním obsazová-
ní do jakéhokoliv orchestru postupoval jako 
šéf podle toho, kdo je místní a kdo je cizí ane-
bo trenér šachového oddílu dával v nominaci 
na utkání přednost slabému domácímu hrá-
či před kvalitním hráčem z vedlejší vesnice? 

Upřímně se přiznávám, že jsem šokován 
slaboduchým útokem pana místostarosty Ing. 
Richarda Sprucha na „cizince“, kteří se pletou 
do různých činností v Dolním Benešově a za-
bírají místa schopným „našim“ (je to spíše ré-
torika hodna člena dělnické strany nebo Mu-
soliniho fašistických bojůvek). Takto může 
vystupovat pouze nějaká neveřejná osoba, ale 
ne místostarosta města, který by navíc byl tak 
rád starostou.

Uvědomuje si vůbec, do jakého postavení 
tyto osobnosti vůbec staví? O tom, kdo na co 
má nebo nemá, nemůže dodatečně rozhodo-
vat Ing. Richard Spruch svým prohlášením. 
Toto posouzení je vždy na rozhodnutí nějaké 
výběrové komise, posuzující přihlášené kan-
didáty v určitém termínu do konkurzu. I já si 
myslím, že díky znalosti prostředí a historie 
by měla být dána přednost přijetí místnímu, 
ale teprve tehdy, pokud je srovnatelná úroveň 
dvou, event. více kandidátů. 

Přiznám se vám, že pan místostarosta mi (a 
asi i některým z Vás) nasadil brouka do hlavy.

Je pro nás snad „cizincem“ pan Fredy Lelek, 
který má rodové kořeny v Dolním Benešo-
vě a nějakou dobu v Dolním Benešově i byd-
lel? A nemáme mít obavy i my, kteří máme 
přespolní čili „cizí“ životní partnery. Je fakt, 
že pan místostarosta naznačuje, že hranici 
31 let bydlení v Dolním Benešově by uznal, 
ale znáte to, co když přijde někdo jiný a bude 
mu to málo. A bude vůbec schopen náš měst-
ský úřad zaměstnat všechny, kteří dojíždějí za 
prací do Ostravy, Opavy, Hlučína a okolí, až 
nás jejich úřady označí za nežádoucí cizince? 
Dámy a pánové, na druhé straně myšlenka, že 
by na našem úřadu zaměstnali mně i mou ce-
lou rodinu, se mi jeví jako skvělé!!!

Myslí si někdo, že svou erudicí, kultivova-
ným vystupováním, uměleckými schopnost-
mi a zkušenostmi v široké oblasti kultury není 
„cizinec“ Mgr. Jiří Siostrzonek, ředitel Kultur-
ního domu za celá ta léta už „náš“ člověk? Je 
řeč o člověku, který ve všech svých kulturních 
aktivitách např. filmových dokumentech sou-
stavně propaguje Hlučínsko, které mu jedno-
značně přirostlo k srdci. Pokud má nějaké ne-
dostatky (a kdo je nemá), tak by mu je měl 
pan místostarosta vytknout při osobním jed-
nání a neútočit prostřednictvím tisku. Hlav-
ně, že ve svém článku píše v odstavci ke ko-
munikaci, cituji: „Víme všichni, že (komuni-
kace) není ideální a přitom stačí tak málo … 
Relativně“. 

Káže vodu a pije víno. To bude asi tím jeho 
problémem s demokracií, jak sám uvádí.

Je známá věc, že se dva lidé budou dívat na 
stejnou věc, na stejnou situaci a každý ji bude 
vidět a hodnotit jinak. Záleží na to, zda má 
člověk pozitivní myšlení nebo je laděn spí-
še negativně. I já osobně jsem mohl mít po-
cit křivdy, když jsem se ucházel o místo uči-
tele na naší ZŠ v Dolním Benešově poté, co 
nám zlikvidovali učiliště. Byl jsem ochoten 
i učit pracovní vyučování a práci na škol-
ních pozemcích, ale bylo mi řečeno, že mís-
to není. Přiznávám, že ještě dnes mě bolí srd-
ce, když vidím, jak pustnou školní pozem-
ky a jak na zahradě červené školy zbylo pou-

ze pár ovocných stromů, které kdysi pan uči-
tel Kužílek tak pečlivě ošetřoval. Nové strom-
ky nikdo nesází a neučí děti, jak se má prová-
dět řez ovocných stromů. Ale kvůli tomu pře-
ce nezahořknu na své město. Člověk se přece 
musí ucházet o správné místo ve správný čas. 
V současnosti dělám ředitele ZŠ v Ostravě a 
dbám na to, aby se na této škole nadále vyučo-
vala práce na pozemcích, zvláště když je přece 
povinně určena školními osnovami. 

Nejvíce starostí snad dělá našemu sebe-
patriotovi situace ve fotbalového klubu, kte-
rý posílá svými recepty do nejnižších pater 
bezvýznamnosti. Přitom neví o Dolnobene-
šovském fotbalu vůbec, ale vůbec nic. Vze-
stup Dolnobenešovského fotbalu začal s pří-
chodem hrajícího trenéra „cizince“ Evže-
na Hadamczika. Do té doby hrál Dolní Be-
nešov okresní přebor a Zábřeh pouze o tří-
du níž. Recepty typu hrát pouze s vlastními 
hráči znamenají postupný sestup Dolnobene-
šovského fotbalu ze současné úrovně zpět do 
okresního přeboru. A žádným způsobem ne-
zabráníme „našim“ nejlepším (např. Barán-
kům), aby se nám nerozutekli po okolí, kde se 
bude hrát lepší fotbal.

Co se týká fotbalu, bylo by to na samostat-
ný článek, snad někdy příště. Do té doby, pro-
sím, neurážejme památku těch, kdo se na vze-
stupu „našeho“ fotbalu podíleli a prosím važ-
me si všech, kteří se této činnosti věnova-
li v minulosti a případně odvádějí obrovské 
kvantum práce i v současných těžkých pod-
mínkách. Pokud jim nedokážeme poděkovat, 
tak je alespoň neurážejme. Na složité otázky 
existují jednoduché, naprosto logicky znějí-
cí nesprávné odpovědi (např. proč tlačíš ten 
plný dvoukolák do kopce, když z kopce to jde 
daleko lehčeji).

Bourat (destrukci) dovede každý….., ale 
něco tvořit dovede pouze pozitivní osobnost. 
Dívejme se na člověka ne podle toho, co říká, 
ale podle toho, co pro druhé (a ne pro sebe) 
již udělal. Kolik za ním stojí odvedené práce.

Mgr. Jindřich Otzipka

V sobotu 15.05.2010 jsme zorganizovali zájezd na pouť Rá-
dia PROGLAS a TV NOE na Svatý Hostýn. Mši svatou v bazi-
lice Panny Marie sloužil pomocný biskup pražský P. K. Herbst, 
ředitel Proglasu P. M. Holík a ředitel TV Noe P. L. Ryška. 

I když chladné a větrné počasí mnohé odradilo, účast byla 
hojná a bazilika zcela zaplněná. Hodnotným zážitkem bylo vy-
stoupení hudebníků a zpěváků scholy brněnských škol. Pouť 
jsme zakončili pobožností křížové cesty spolu s pracovníky Ra-
dia Proglas a TV Noe. Autobus byl zcela zaplněný poutníky z D. 
Benešova, Kravař, Velkých Hoštic  a   Štěpánkovic, takže jsme 
se i střídali v sezení. Z vybrané částky jsme uhradili náklady na 
autobus KOZAK TOUR  a ještě nějaké peníze zbyly. Tuto část-
ku jsme zaokrouhlili na 2000,-Kč a zaslali TV Noe na nový pře-
nosový vůz, který nutně potřebuje. Tento vůz bude stát asi 20 
miliónů korun a bude letos zakoupen, je i na nás divácích TV 
NOE z Dolního Benešova, abychom během roku také něco při-
spěli.

V neděli 15.8.2010 zajišťujeme dopravu autobusem na pouť 
do Hrabyně, odjezd bude z náměstí C. Lelka. Srdečně zveme 
všechny mariánské ctitele!

V pátek 3.9.2010 organizujeme jako každoročně zájezd  auto-
busem na pobožnosti noční křížové cesty do Zlatých Hor. Tyto 
noční pobožnosti se konají každý první pátek v měsíci asi od 
roku 1970, tedy téměř čtyřicet let. V té době byl kostel Panny 
Marie Pomocné vyhozen tehdejšími mocipány do povětří a celý 
areál srovnán ze zemí. Zveme všechny, zejména mladé k účas-

ti na tomto neobyčejném a nevšedním zážitku. Začátek je ve 21 
hodin  ve Zlatých Horách, pak pěší cesta lesem asi 5 km se 14. 
zastaveními a zakončení pobožností k Božskému Srdci Ježíšovu 
v novém kostele, postaveném na původním místě po roce 2000 
i z našich finančních příspěvků.

A ještě douška k volbám
Děkuji všem našim příznivcům, všem, kdo dali svůj hlas ve 

volbách pro KDU-ČSL, jedinou křesťanskou stranu v naší vlas-
ti. Je škoda, že KDU-ČSL nedostala ani 5% hlasů, nebude tedy 
mít zastoupení v parlamentu, a že zde nebude žádná křesťanská 
strana, která by jako celek či klub prosazovala a  hájila duchovní 
a křesťanské hodnoty, potřeby charit, farností, řádů, kongrega-
cí, ale také například rodin s dětmi. Snad se najdou nějací jed-
notlivci napříč stranami - možná …

Je smutnou skutečností, že strana, propagující zlo, nenávist, 
lež, třídní boj dostane v naší republice více hlasů, než jediná 
křesťanská strana (na volebním seznamu), hlásající dobro, sluš-
nost, prorodinnou politiku, úctu k životu a tradiční křesťanské 
hodnoty, a že k tomu došlo také i v blízkém Zabřehu.

Těm dvanácti našim příznivcům v Zábřehu bych chtěl zvláště 
poděkovat za jejich hlas a popřát vše dobré. A také těm našim 
příznivcům, kteří nestačili přijít k volbám.

Každý člověk dostal od Boha svobodnou vůli - může být lhos-
tejný, může mlčet anebo volit zlo či dobro.

Vilibald Švančar
Předseda MO KDU-ČSL Dolní Benešov

Z činnosti  MO KDU-ČSL  Dolní Benešov



Občanské sdružení Festival Hrachovka 
a Kulturní dům Dolní Benešov

vás srdečně zvou na

I. PRAJZSKÝ GRILL FESTI. PRAJZSKÝ GRILL FEST
sobota 10. 7. 2010 zámecký park Dolní Benešov

Akce hlavně o grilování!
Milovníci všech dobrot z grilu – nenechte si ujít tuto zajímavou akci 

a přijďte strávit příjemné odpoledne do zámeckého parku v Dolním Benešově.
Těšte se na grilované speciality - nejen ty z masa, pohodovou hudbu, doprovodný program!

O PRAJZSKÉHO GRILMISTRA - Myslíš si, že právě Tvoje grilované speciality jsou 
nejlepší? Tak se přihlas do soutěže a dokaž, že na Prajzské griluješ opravdu nejlíp Ty! 
Více informací na plakátech, stránkách www.dolnibenesov.cz.

I.PRAJZSKÝ GRILL FEST se uskuteční pouze za příznivého počasí.
Od 20:30 startuje večerní taneční zábava!

Vstup na celou akci zdarma.
PRAVIDLA SOUTĚŽE  „O PRAJZSKÉHO GRILMAJSTRA“

Soutěž „O PRAJZSKÉHO GRILMAJSTRA“ proběhne v sobotu 10. června 2010 
v zámeckém parku Dolní Benešov jako součást 1. prajzského grill festu. 

1. Do soutěže se může přihlásit jednotlivec či tým a to prostřednictvím e-mailu grilmajstr@se-
znam.cz nebo na tel. čísle 608 460 777, nejpozději však do soboty 10. července12:00 hod.

2. Soutěžící připraví 3 porce jakékoliv grilované speciality (tzn. nemusí se jednat výhradně o 
produkty z masa). Na celkovou přípravu bude mít maximálně 120 min. Produkt ke grilová-
ní si soutěžící obstará na vlastní náklady a může si jej připravit již doma (naložení masa atp.).

3. Pokud si soutěžící doveze vlastní gril, je možné jej využít, jinak zde budou připraveny grily k 
zapůjčení. Dřevo, brikety atd. zajišťuje pořadatel akce. 

4. Startuje se na základě určeného startovacího pořadí, které bude dopředu přihlášeným soutě-
žícím sděleno. 

5. Grilované produkty hodnotí 5ti členná porota na základě desetibodové stupnice. Vítězem se 
stává ten, který získá nejvíce bodů. 

6. Oceněna budou první 3 místa. Soutěžící, který získá nejvíce bodů obdrží titul „Prajzský gril-
majstr pro rok 2010“. 

Astronomický kroužek sleduje kromě as-
tronomických úkazů na obloze také poča-
sí na kterém je pozemské pozorování hvězd-
né oblohy přímo závislé. Sekce meteorolo-
gie a klimatologie AK proto zmapovala po-
drobně projevy anomálního počasí v měsíci 
květnu a snažila se zařadit a popsat příčinný 
vznik podmínek pro takovéto projevy počasí 
na našem území.

Na úvod by bylo dobré si připomenout jaký 
vývoj počasí z hlediska podobných anomálií 
přinesl minulý rok. Celkově byl rok 2009 rokem 
teplým s kladnou odchylkou + 1,2°C. Srážky za 
republikový průměr se dostaly na hodnotu 110 
%. Klimaticky byl tento rok vyhodnocen jako 
teplý a vlhký. Teplotní rekordy v pražském Kle-
mentinu padly v sedmi případech a byly všech-
ny plusové. V průběhu roku se vyskytly dvě vel-
mi výrazné srážkové anomálie , první v posled-
ní dekádě června  a druhá v polovině října. Obě 
se projevily nejvíce v podhorských oblastech, na 
severní Moravě byly postiženy oblasti Vsetín-
ska, novojičínsko a podhůří Jeseníků.

Dne 19.6.2009 nastal začátek výrazného ob-
dobí nižšího tlaku s vysokými teplotami a ab-
normálními  srážkami, zejména v přívalech v 
bouřkách. Zasaženo bylo více oblastí po celé 
ČR, na severní Moravě byly postiženy povod-
němi oblasti na Vsetínsku a Novojičínsku. Malá 
koryta potoků a říček tam nestačily na příva-
ly vod z kopců a hor a v údolích způsobily ško-
dy na silnicích, železnicích, zaplaveny byly i 
domy, které záplavám nikdy nečelily. Toto ob-
dobí skončilo 30.6. a celkově napršelo za červen 
150 % normálu.

Druhé období začalo 10.10.2009 slabým, ale 
trvalým deštěm. Od 14-16.10. se ochladilo a za-

čalo sněžit i v nížinách. U nás padal pouze sníh 
s deštěm, ale na Vsetínsku, Valašsku, Jesenicku a 
Bruntálsku způsobil těžký mokrý sníh kalamitu. 
Potrhané vedení vysokého napětí přerušilo do-
dávku proudu a popadané stromy zastavily do-
pravu na silnici i železnici. Na Lysé hoře leže-
la 18.10. 103 cm vysoká vrstva sněhu, což je pro 
toto období rarita. Teplota u nás přes den dosa-
hovala jen 4 – 5°C. Situace se postupně ke konci 
října stabilizovala do normálu.

Letošní květnová srážková anomálie byla 
výjimečná především svoji délkou 1.5. – 3.6. 
a postupně se zvyšující intenzitou spadlých 
srážek. Po krátkém oteplení na konci dubna 
letošního roku, kdy teploty vystoupaly až k 
25°C jsme se těšili na květen, měsíc se slun-
cem a letními teplotami. To co přišlo však ne-
čekal ani největší pesimista. 1. Máj připadl na 
sobotu a téměř celý propršel. Déšť padal ješ-
tě i v neděli a další dny přešel při zatažené ob-
loze do přeháněk.V úterý navečer pak přišel 
opět trvalý déšť a ten pak pokračoval  celou 
středu a ustal až 6.5. ve čtvrtek dopoledne. 
Na konci prvního květnového týdne se situa-
ce stabilizovala a vyskytovaly se jen přeháňky. 
Za první květnový týden spadlo 40 mm srá-
žek a teplota nepřekročila 20°C.

V druhém týdnu se po slabé úterní bouřce 
déšť opět vrátil a s malými přestávkami pršelo 
denně. V neděli 16.5. pak začalo pršet trvale a 
velmi vydatně a silný déšť pokračoval i v pon-
dělí. Déšť padal na přetočené okluzi od seve-
rovýchodu a nejvíce zasáhl návětrnou stranu 
Bezkyd v okolí Jablunkova a Třince. Od Ne-
dělního rána do pondělního poledne spadlo 
v Třinci 180 mm, na Lysé hoře 150 mm a na 
přehradě Šance 120 mm srážek. 

Tyto srážky způsobily již vylití vody z ko-
ryt řek a došlo k záplavám nejdříve na pravo-
stranných přítocích Odry a později i na Odře. 
Postižen byl Bohumín a okolní obce před hra-
nicemi s Polskem. Čtvrtek 20.5.

Byl jediným dnem třetího květnového týd-
ne, kdy nepršelo. Teplota vystoupila v nedě-
li 23.5. poprvé v květnu na 20°C. V dalším, 
posledním týdnu května se počasí poněkud 
ustálilo, občas se objevilo i slunce a teplo-
ta  vystoupila v pátek 28.5. na letních 25°C. 
Vypadalo to že srážky ustaly, ale nebylo tomu 
tak. Přišla ještě další vlna. Po dvou dnech lep-
šího počasí začalo v neděli 30.5.opět hustě pr-
šet a to po celý den. Déšť pak v pondělí a úterý 
přešel do přeháněk. V noci z úterka na středu 
2.6. opět vydatně pršelo, tentokrát fronta ata-
kovala Jeseníky a tak nejvíce bylo potiženo 
opavsko a bruntálsko. V Dolním Benešově 
se velké množství vody stékající z polí sever-
ně od města nestačilo dostat do kanalizace a 
voda zatopila část ulice záhumení a okolí ga-
ráží na Osadě Míru. Ve středu 3.6. pak povod-
ňová vlna vyplavila štěrkovnu a byla zaplave-
na silnice Háj – Dolní Benešov. Tímto dnem 
také toto mimořádně srážkové období skon-
čilo.

Celkově spadlo v měsíci květnu v Dolním 
Benešově 285 mm srážek (285 litrů na m2), 
květnový dlouhodobý normál pro severní 
Moravu je 94 mm, takže vyjádřeno v % spadlo 
v květnu 303% srážkového průměru. Za prv-
ní dva dny června pak spadlo dalších 62 mm.

Dokončení v příštím čísle – Může za ano-
mální projevy počasí  globální oteplování 
nebo sopka ?

Karel Proksch a František Gaidečka

Srážková anomálie letošního květnaSrážková anomálie letošního května

Oznámení
Město Dolní Benešov se stalo od 

1.7.2009 plátcem daně z přidané hodnoty. 
Z výše uvedeného důvodu se od 1.1.2010 
cena za odvádění odpadních vod v Dolním 
Benešově a Zábřehu navýší o 10%.

Milé děti, 
vážení rodiče

Vzhledem k trvale nepříznivému počasí 
a značnému „zamoření“ promáčené kraji-
ny komáry, jsme byli bohužel nuceni  letoš-
ní tématickou stezku  pro děti odložit.

O náhradním termínu budeme včas in-
formovat! Za pochopení děkují  

BENEŠOVŠTÍ RODIČI



KNIHOVNA

V roce 1990 měl přechod k tržní ekonomice velmi nepříznivý dopad 
na  naší kulturu. Problém nastal s financováním provozu Kulturního 
domu (dosud ZK ROH Sigma), který zaměstnával 10 pracovníků a asi 
50 na dohodu. Závodní klub od svého vzniku v roce 1955 štědře finan-
covala Sigma, teď je však podnik postaven před otázku vlastní existence. 
Začalo se uvažovat o bezúplatném převodu KD na obec, ke kterému do-
šlo 1.1.1992. Ale ani obec nebyla schopna sama financovat provoz KD a 
udržet kulturu na dosavadní úrovni.  Muselo logicky dojít k organizač-
ním změnám. Byl odvolán ředitel ZK Josef Seichter a na základě konkur-
su byl vybrán Mgr.Jiří Siostrzonek, který nastoupil do funkce nového ře-
ditele KD 1.4.1990. Byl snížen počet pracovníků na polovinu a s novým 
vedením se objevily i nové prvky v kulturním životě obce. Místo „dová-
žení“ pasivní kultury (např. vystoupení drahých pražských umělců) se ve 
větší míře aktivně zaměřit na tu „vlastní“ - (Vítání jara, Hlučínské dožín-
ky, Vánoce na rynku, Hudební jaro na Hlučínsku, Adventní koncerty) a 
také Komorní koncerty, Výstavy a Besedy se zajímavými lidmi v obřadní 
síni. Kultura nerespektuje zásady tržního hospodářství – pokud by si měla 
na sebe sama vydělat, zahyne na úbytě. A tady záviselo vše na představite-
lích naší obce, jestli budou schopni a ochotni i v tak těžké době (kdy schá-
zí peníze, kam se podíváš) udržet kulturu alespoň na stejné úrovni do pří-
znivějších časů. Že to dokázali, svědčí o tom, že jsme si dobře vybrali své 
starosty a zastupitele ve svobodných komunálních volbách a měli šťastnou 
ruku při výběru nového ředitele KD, který již celých 20 let úspěšně vede a 
řídí kulturu v naší obci. 

A jak to vypadalo před dvaceti lety v našem sportu? Rok 1990 se zapsal 
do historie našeho fotbalu svým největším dosavadním úspěchem, po-
stupem do II. národní ligy (MSFL), ve které se udrželi navzdory těžkým 
podmínkám celých 19 let. Stejně dlouhé bylo funkční období předsedy 
fotbalového klubu Jana Bitty. Další ligový oddíl TJ nohejbalisté byli v roce 
1990 pořadateli mistrovství ČSFR a získali v přeboru ČSFR titul přeborní-
ka dvojic. Také šachistům se podařil husarský kousek, když přes kvalifika-
ci postoupili do II. národní ligy. Úspěch zaznamenal v roce 1990 i horole-
zecký oddíl TJ Sigma, když čtyři jeho horolezci zdolali nejvyšší horu Kav-
kazu Elbrus (5642m). K organizačním změnám došlo v TJ až v roce 1991, 
kdy se TJ Sigma (MSA) rozdělila na 4 samostatné jednoty s právní subjek-
tivitou – FC (kopaná), SKI (lyžování), HORO (horolezci) a TJ (ostatní od-
díly). Nohejbalisté přešli do Opavy.

Před dvaceti lety se nám otevřel svět, bez nezbytných doporučení, víza 
a celního prohlášení. I když první cesty do „kapitalistické ciziny“ byly pro 
nás  finančně nevýhodné, každý se snažil alespoň podívat „za železnou 
oponu“. Nejvíce zájezdů směřovalo do Vídně, Německa, Itálie a Francie. 
Byly to zájezdy především turistické a pouťové s noclehy většinou v au-
tobuse, s WC v lesíku a s vlastní stravou z domova. Konečně můžeme do 
světa, i když zatím jen jako velmi chudí příbuzní. Zcela jiný charakter (slu-
žební) měly dva zájezdy z naší obce:  Zájezd naší mládežnické dechovky 
na pozvání do Rakouska a Zájezd našich fotbalistů do Florencie na mis-
trovství světa v kopané.

    Na pozvání člena hudebního spolku městečka Schwertberg vyje-
ly v červnu 1990 dva autobusy s 60 muzikanty s nezbytným doprovo-
dem. Ubytovaní byli v tělocvičně a první večer byli hosty amatérské hu-
dební skupiny Schwertberg. O koncertu byli obyvatelé městečka informo-

váni jediným plakátem, přesto byl sál „Geishoferu“ zcela zaplněn. Zřej-
mě průvod naší dechovky až na náměstí vyvolal zájem kolemjdoucích 
s fotoaparáty a kamerami, dokonce z oken místního hradu ze 13.stol. se 
s uznáním dívala celá hraběcí rodina. Už po úvodních taktech koncertu 
naší muzikanti poznali, že mají vyhráno. Rakušané milují dechovku a dá-
vají to znát. Kromě bouřlivého potlesku, vstávání a volání bravo, rozdáva-
li korbely piva a limonád. Tečkou za celým koncertem byl Radeckého po-
chod – druhá hymna Rakušanů. Obecenstvo stálo, tleskalo a bylo doja-
to. Koncertovalo se ještě dlouho do noci, přidaly se housle, harmonika a 
zpěv. V poslední den zájezdu na prosbu majitele nově otevřeného maso-
kombinátu  zahráli ještě i na jejich slavnosti, takže se konal druhý neplá-
novaný koncert pro 2 tisíce lidí, opět s obrovským úspěchem. Naši muzi-
kanti obdrželi rakouský regionální týdeník, ve kterém vyšel článek (v pře-
kladu) „Česká mládežnická hudební skupina oslavovaná ve Schwertber-
gu“ a aspoň dvě věty z obsáhlého článku -  „Přes různost věkové skladby 
hudebníků (někteří teprve 10letí) odvedla kapela ohnivou palbu českého 
hudebního umění. Program vysoké úrovně inspiroval nadšené přítomné 
publikum k dlouhotrvajícímu potlesku“.    

   Rovněž v červnu 1990 uskutečnila TJ Sigma, oddíl kopané, zájezd 
na mistrovství světa v kopané do Itálie. Duchem celé akce byl nový 

předseda oddílu Jan Bitta, řidiči autobusu TJ byli Deutsch a Widlák. Cí-
lem zájezdu bylo navštívit utkání ČSFR-Rakousko ve Florencii. 45 členů 
a příznivců oddílu kopané tak mělo jedinečný zážitek, vidět mistrovství 

světa v kopané na vlastní oči. Atmosféra mistrovství světa byla neopako-
vatelná, zvlášť když naše národní mužstvo hrálo výbornou kopanou a zá-
pas vyhrálo 1:0. Účastníci si během svého pobytu stačili prohlédnout his-
torické památky Florencie, na zpáteční cestě Benátky a Alpy.    
          Hilda Šťotková

Před dvaceti lety (z kroniky 1990)

Dobrý den, milí čtenáři Dolnobenešov-
ského zpravodaje,

musím říct, že mě vyděsilo, že tento pří-
spěvek se má týkat už prázdninových měsí-
ců.  Čas a dění běží tak neuvěřitelně rychle, 
že aspoň já, ho sleduji jako z rychlíku. Tak-
že tak. 

Před námi jsou prázdniny a knihovna 
vám samozřejmě zůstává k dispozici i když 
s obvykle upravenou 

LETNÍ PUJČOVNÍ DOBOU:
PONDĚLÍ :        zavřeno
ÚTERÝ:        10-12 12,30-15
ČTVRTEK:               13-17,30

Budete-li mít čas a chuť, budete-li mít 
spálená záda od sluníčka nebo naopak, ne-

Nejúspěšnější fotbalisté Hlučínska ve II.ČNFL
Zleva horní řada: J.Vožník, M.Stoklasa, M.Nevřela, J.Baránek, pro-

stř.řada: J.Mika, P.Skalík, P.Kučera, J.Dudek, I.Drobil, M.Besta, J.Vehov-
ský, J.Harazim, sedící: P.Baránek, J.Kocur (kapitán), A.Lefenda, J.Hele-
brant (trenér), M.Stoklasa (ved.mužstva), M.Klanica, P.Kolář, P.Balarin

budete-li vědět, co v deštivých letních dnech 
dělat, přijďte do městské knihovny, kde za 
minulé dva měsíce přibyly další nové knihy. 
Chápu, že ne vždy máme zrovna tu knihu, 
kterou chcete vy, ale vy zase musíte chápat, 
že finance na knihovní fond jsou omezené 
a neknižní fond musí být vyprofilován pro 
všechny, mnohdy velmi různorodé čtenáře 
knihovny. I tak doufám, že si v naší knihov-
ně vždy vyberete.

Knihy pro dospělé:
Patterson, J.: Pátá dohoda, Rollins, J.: Klíč 

soudného dne, Goldoni, C.: Sluha dvou 
pánů, Larsson, S.: Dívka, která kopla do vo-
sího hnízda, Fuks, L.: Spalovač mrtvol, Ma-
cPhelnová: Manželské lži, Sebaldová, A.: 
Pevné pouto, Terloeva, Procházková,P.: Ta-
nec na troskách, McClure. Experiment,Mo-
rrell, D.: Nebezpečná minulost, Smith, W.: 

Dravec, Steinbeck, J.: Na východ od ráje, 
Gilbert, M.: Židé, Feng Shui na každý den.

Knihy pro děti:
Kesselová, C.: Zamilovaná čarodějka, Ha-

siči jedou, Kdo se dívá-cizokrajní plazi, Prů-
vodce přírodou-Motýli, Encyklopedie ze-
měpisu světa, Barevná matematika, Co se 
děje na selském dvoře, Egypt v obrazech, 
Řeháčková, V.: Hra o Elišku, Jak šlo kotě do 
školy, Můj první atlas světa.

 Všechny případné změny v  půjčovní 
době se dozvíte na kabelové televizi  a na 
webových stránkách města www.dolnibe-
nesov.cz

Na vaši návštěvu se těší
Jana Güntherová

vedoucí  Městské knihovny



Četl jsem si v historickém zahradnickém ka-
lendáři. 

Léto, léto, nebe je modré, dny a noci teplé, 
všude kolem nás se rozprostírají krásné barvy a 
naše zahrady nyní vypadají jako ráj.

Přiznávám se, že zřejmě stejně jako vy také 
já jsem na rozpacích co o tom průběhu letošní-
ho odcházejícího jara a přicházejícího léta vů-
bec napsat. O to, že to letošní počasí, ale přede-
vším razance reakce přírody na něj je skutečně 
atypická hovoří i 80letí pamětníci, kteří potvrzu-
jí, že si nic takového nepamatují. Tady je skutečně 
dobrá rada nad zlato. Hrozí plísně na rajčatech, 
okurkách, cibuli i bramborách. Kromě ošetřová-
ní těchto plodin tradičními měďnatými postřiky 
doporučuji postřik Akrobat MZ, který má dlou-
hodobější účinky.

Všichni to známe, okopáváme, hnojíme jaho-
dy a když začínají dozrávat zpravidla přijde obdo-
bí dešťů a tyto nám zplesniví. Velmi se mi osvěd-
čily a doporučuji všem zahrádkářům, aby přešli 
na pěstování stále plodících jahod tzv. remont-
ních. Osobně je pěstuji, a proto mohu potvrdit, 
že je to u mě první ovoce, které začíná zrát (začá-
tek června) a jahody kvetou, rostou a zrají až do 
příchodu prvních mrazíků na podzim. Velikosti 
plodů jsou stejné jako klasické odrůdy. Z našich 
odrůd to jsou odrůdy Ostara, Lidka a Evita. Z ci-
zích je prý skvělá odrůda Aromel, Mara des Bois 
je nová francouzská odrůda s výraznou chutí a 
dobrými výnosy. 

Další odrůdy jsou např. La Sans Rivalel, Ham-
pshire Maid, Rabunda….

Sepra Turnov nabízí odrůdy Lidka, Everest 
(poslední podzimní květy je nutno vyštípat kvů-
li přezimování). Dále uvádějí, protože stále plo-
dící jahodníky špatně odnožují (síla jde neustále 
do plodu), objednáváme každoročně z Holand-
ska pro jarní prodej sadbu FRIGO (odrůd Evita 
a Everest). Je to sadba vytěžena po ukončení ve-
getace v listopadu, odlistěná a uchovaná do jara 
v mrazáku. I přes nepěkný vzhled sadba po nasa-
zení na jaře velmi dobře roste.

Zkuste si vypěstovat jahodníky i ze semen (vy-
berete si je podle chuti – vyséváme koncem zimy).

To stejné co jsem napsal o stále plodících jaho-
dách platí v mém případě i o malinách, které mi 
na zahradě zrají od června s krátkou prodlevou 
v létě až do příchodu prvních mrazíku na pod-
zim. Maliny pomáhají při léčbě jaterních a ledvi-
nových chorob

 V první  polovině srpna očkujeme stromy ( 
v období příchodu druhé mízy). Ve druhé polo-
vině srpna je vhodná doba pro provedení řezu ži-
vých plotů a případně založení nového trávníku. 
Nejpozději v polovině září bychom měli ukončit 
řez ovocných stromů.

Barva je zdravá
Sortiment zeleniny na českých zahrádkách se 

stále rozšiřuje. Přibývají nové druhy z Asie i ze 
Střední Ameriky – mizuna, hadovky ,,burpless‘‘, 
ačokča, nebo činská pažitka(doporučuji,je hod-
notnější než námi doposud pěstovaná pažitka).
Přibývají ale i netradiční barevné formy ,,klasic-
ké“ zeleniny – fialové mrkve a fazole, žlutá a oran-
žová rajčata, zelený nebo fialový květák. Mnoh-
dy se nejedná o typy úplně nové. Barevné varian-
ty zeleniny existovaly, pouze se nepěstovaly nebo 
se dostaly do pozadí a nějak se na ně zapomně-
lo. Příkladem mohou být fialové a červené mrk-
ve, které byly před pár staletími původními for-
mami, než je vytlačila a doslova převálcovala 
oranžová mutace. Barevná zelenina je zajímavá, 

lahodná pro oko a velice chutná. A navíc barvy 
jsou vesměs zdravé! Přírodní rostlinná barviva 
chrání tělo před volnými radikály a nádorový-
mi onemocněními, zlepšují zrak, snižují hladi-
nu cholesterolu v krvi i nebezpečí infarktu. Vý-
živná hodnota zeleniny nespočívá pouze v obsa-
hu základních nutričních látek. Zelenina, která je 
v samém základu potravinové pyramidy, obsahu-
je ochranné látky , mnohdy malé co do množství, 
ale velké co do významu. Vláknina má schopnost 
vázat na sebe cizorodé látky a zajistit jejich vylou-
čení z organismu.

Glykosinuláty košťálovin chrání tělo před mu-
tagenními látkami a snižuje riziko rakovinové-
ho bujení. Flavonoidy mají antioxidační proti-
zanětlivé i detoxikační účinky.Fytoncidy se vy-
značují antimikrobiálními účinky – alicin u ci-
bule a česneku, hořčičná silice u křenu a hořčice, 
rafarin u ředkviček. Vitamíny jsou potřebné pro 
správné fungování všech biochemických proce-
sů v lidském organismu. Jsou katalyzátorem pře-
nosu energie mezi buňkami, podporují nervo-
vou i svalovou soustavu, zpomalují stárnutí bu-
něk i celého organismu. Podívejme se blíže na ně-
kterou barevnou zeleninu a na rostlinná barviva 
v ní –karotenoidy, lykopen, antokyady, flavo-
noidy nebo chlorofyl. Jsou to látky, u kterých je 
barva pouze vedlejší funkci. Primárně se v rostli-
ně účastní procesu absorbce energie a fotosynté-
zy. Hlavní význam barviv při konzumaci zeleni-
ny v lidském těle tkví v podpoře správného fun-
gování našeho organismu a v jeho ochraně před 
cizorodými látkami a volnými radikály. Lyko-
pen – červené karoteidní barvivo rajčat je v po-
slední době pod drobnohledem lékařů. Podobně 
jako beta-karoten, je i lykopen silný antioxidant 
vážící volné radikály v organismu. Tyto mohou 
být následně zneškodněny a vyplaveny. Omezu-
je se tím negativní účinek radikálů – poškození 
buněk a buněčných chromozomů. Rajčata jsou 
jedním z nejbohatších zdrojů lykopenu a mno-
hé lékařské studie potvrdily, že se u lidí konzu-
mujících více rajčat a produktů z nich snižuje 
riziko nádorových onemocnění. Nejvýraznější 
úspěchy byly pozorovány u rakoviny prostaty. 
Bylo prokázáno, že u pacientu nemocných rako-
vinou prostaty, kterým byl podáván lykopenový 
rajčatový extrakt, se nádory zmenšovaly a jejich 
zhoubnost se snižovala. Lykopen zřetelně zpo-
maluje stárnutí prostatických buněk a tím od-
daluje vznik rakoviny. Dostupnost antioxidan-
tu lykopenu pro organismus se zvyšuje tepel-
nou úpravou. Nebojte se proto kečupů, protla-
ků, nebo rajčatového pyré. Zpracováním se sice 
ztratí část vitamínů, schopnost organismu získat 
z těchto produktů lypen se ale naopak zvýší. Raj-
čata můžeme pěstovat i na balkoně.Např.keříč-
kové ,,balkonové“rajče Karla vyniká intenzivní 
barvou i chuti.

Oranžová mrkev je ceněna hlavně pro svůj 
obsah beta-karotenu, provitamínu A, ze které-
ho si naše tělo vitamin A vyrábí. Je ale i boha-
tým zdrojem vitaminu B,Ca E, lehce přijatelného 
vápníku, pektinů a vlákniny. Barevné mrkve, kte-
ré se začínají opět rozšiřovat, se od té oranžové 
liší hlavně obsahem rostlinných pigmentů. Větši-
na těchto látek, stejně jako beta-karoten jsou an-
tioxidanty, pomáhající odstraňovat volné radiká-
ly z našeho organismu. 

Žluté mrkve obsahují xantofyly, barviva blíz-
ké karotenoidům. Zlepšují funkci zraku-zpoma-
lují degeneraci žluté skvrny v oku, snižují riziko 
některých forem rakovinotvorného bujení. 

Červené mrkve obsahují lykopen a přispívají 
k prevenci srdečních chorob a některých nádorů, 
např.nádorů prostaty. 

Fialové mrkve vděčí za svou barvu antokya-
nům, silným antioxidantům, lapačům volných 
radikálů v krvi. Brání zanášení cév a tím pomá-
hají v prevenci infarktu.

Shrnutí rostlinného barviva
- Karotenoidy (oranžová) snižuji nebezpečí 

rakovinotvorného bujení, chrání před nemoce-
mi srdce a cév, posilují zrak a správnou funk-
ci jater

- Xantofyly (žlutá) jsou barviva blízké karo-
tenoidům. Zlepšují funkci zraku-zpomalují de-
generaci žluté skvrny v oku, snižují riziko ně-
kterých forem rakovinotvorného bujení

- Lykopen (červená) je barvivo přítomné 
v rajčatech nebo ve vodním melounu. Přispívá 
k prevenci srdečních chorob a některých nádo-
rů, např. nádorů prostaty

- Anthokyany (červená, fialová) jsou sil-
nými antioxidanty, lapače volných radikálů 
v krvi. Brání zanášení cév a tím pomáhají v pre-
venci infarktu.

Zelenina kterou bychom neměli postrádat na 
zahradě ani na stole

Kromě již dříve uvedené mrkve a rajčat to je 
jistě ještě mnoho jiných druhu zeleniny z nichž 
mezi nejvýznačnější patří:

Cibule. Ve starém Egyptě Plinius prohlásil, že 
cibule vyléčí 28 nemocí. Je důležitou potravinou 
pro diabetiky.Má dezinfekční účinek, podporu-
je činnost žaludku, střev, jater, žlučníku a sliniv-
ky břišní.Cibule, přestože obsahuje až 89 % vody, 
má i mnoho biologicky hodnotných látek: bílko-
viny, cukry, minerální látky (hlavně draslík, váp-
ník, fosfor, sodík, fluor, volné sírany). Nejvíce si-
lice obsahuje šalotka. Štěpné produkty silice jsou 
nositeli antibakteriálního účinku.cibule. V cibu-
li je obsaženo i množství bioflavonoidů (zejmé-
na ve fialové, hnědé červené a žluté – podstatně 
méně v čistě bílých odrůdách) a složky stimulují-
cí srdeční činnost. Dále obsahuje enzymy, gluko-
kininy, organické kyseliny a jiné látky. Flavonoi-
dy působí antioxidačně, snižují krevní tlak, rozši-
řují cévy, působí antioxidačně, podporují účinek 
vitamínu C při onemocnění dýchacích cest včet-
ně zápalu plic. Cibule obsahuje substance , kte-
ré předcházejí infarktu tím, že rozpouštějí krevní 
sraženiny – tromby. Cibulesnižuje hladinu cho-
lesterolu v organizmu, čím se účinkem přibli-
žuje česneku. Cibule obsahuje látky charakteru 
prostaglandinu, které pomáhají regulovat krevní 
tlak. Celkově můžeme říci, že látky obsažené v ci-
buli udržují srdce a cévy v dobrém stavu a zaru-
čují jim

,,mladost‘‘. Cibule podporuje částečně i činnost 
jater a slinivky břišní, čímž ovlivňuje dobré tráve-
ní. Upravuje střevní mikrofloru, ovlivňuje přízni-
vě  činnost štítné žlázy. Je bohatá na vitamíny B ( 
kyselinu pantotenovou a nikotinovou, významný 
je obsah vitamínu B6, důležitého pro kůži, nervy, 
krev a oči) a C. Je uváděn též obsah vitamínu E 
– důležitého antioxidantu s ochranným a regene-
račním působením na buňky. Působí močopud-
ně, proti vodnatelnosti nohou, břicha, jater, po-
hrudnice a srdečního svalu. Cibule jako koření 
podporuje trávení a udržuje dobrou stolici. Cibu-
le pomáhá obnovit sexuální potenci sníženou ne-
mocí nebo vlivem duševního stresu. Lidem, kteří 
jsou na cibuli přecitlivělí a způsobuje jim silné na-
dýmání a následnou nevolnost se doporučuje na-
hradit cibuli česnekem, pažitkou nebo pórkem. 

ZAHRADA V LÉTĚZAHRADA V LÉTĚ



Cibulová zelenina snižuje riziko rakoviny prosta-
ty a podle studie vědců se zdá, že největší účinek 
má šalotka.

Česnek – patří s cibulí a zelím mezi tzv. lékaře 
chudých a byl k léčbě a prevenci využíván mno-
ha kulturami v různých historických obdobích. 
Léčebně působí při zánětu průdušek, nachlaze-
ní, zánětu mozkových blan, mykozách, myko-
bakteriálních infekcích. Česnek podporuje tvor-
bu  trávicích šťáv a žluči, má protikřečové účin-
ky na svalstvo střev, podporuje srdeční činnost, 
reguluje množství bakterii v tlustém střevě, léčí 
průjmy, úplavici, tuberkulózu, černý kašel, tyfo-
vá onemocnění a hepatitidu, má vliv na houbovi-
tá onemocnění. Nové výzkumy potvrzují, že čes-
nek snižuje hladinu cukru v krvi, je tedy vhod-
ný jako doplňující léčba při cukrovce. Česnek je 
dobrý proti bolestem zubů a uší, proti kašli a na-
chlazení. Zlepšuje dýchání, upravuje krevní tlak, 
je silně oteplující, antibakteriální  a povzbuzující. 
Stejně jako cibule může pomoci zejména na za-
čátku nachlazení či chřipky, ale i u oportunních 
chřipkových infekcí a důsledků (zahleněné prů-
dušky, zápal průdušek, zápal plic, rýma aj.) Čes-
nek je výborný léčivý prostředek při poruchách 
krevního oběhu a prokrvování, zúžení cév, skle-
rotických změnách a přispívá k normalizaci krev-
ního tlaku. Lidové lékařství má dobré výsledky 
s česnekem při prevenci rakoviny.

Petržel – působí příznivě na celý trávicí trakt. 
Povzbuzuje chuť k jídlu, mírní bolesti střev a je 
prevenci plynatosti. Pro své močopudné účin-
ky se využívá při onemocnění ledvin, močové-
ho měchýře, při močových kamíncích a zánětu 
prostaty. Čistí krev a upravuje menstruaci. Na-
ťová petržel je velmi důležitá pro dobrý stav zra-
ku, sliznic, nehtů, vlasů, kosti a krve. Přesto, že se 

petržel řadí mezi nejlepší naťové zeleniny, je nut-
né varování: těhotné ženy by měly petržel užívat 
opatrně, neboť obsažený apiol silně prokrvuje dě-
lohu a vyšší dávky petržele by mohly způsobit po-
trat. Velké dávky kořene petržele mohou způso-
bit návaly krve do hlavy a stavy opojení. Množí se 
semeny, která klíčí až za několik týdnů po vyse-
tí. Proto se vysévá již pozdě na podzim nebo čas-
ně na jaře.

Celer- zlepšuje pohyb střev,které zbavuje zácpy
- ničí bakterie v žaludku a střevě, zbavuje sliz-

nice jedovatých látek
- posiluje nervovou soustavu a mozek
- má antibakteriální účinky na ledviny a mo-

čový měchýř
- pomáhá při vstřebávání bílkovin, rozpouští 

hleny při rýmě
- působí žlučopudně, snižuje krevní tlak, čis-

tí játra
- je doporučován při dně, revmatismu, artriti-

dách
- prospívá vlasům a pokožce
Používají se všechny jeho části, čím je bělej-

ší dužina, tím je celer cennější a dociluje se toho 
zvláště přihnojováním draselnými solemi.Ce-
ler se má vysazovat pouze tak, aby kořínky byly 
v zemi ukryté, kořenový krček a nať musí vy-
čnívat nad povrch země. Zvyk odlamovat u ce-
leru nať, v domněnce, že pak narostou větší hlí-
zy je nesprávný. Sklizeň celeru může být provede-
na poměrně pozdě – celer narůstá nejvíce v září a 
snese dobře i podzimní chladno, (ne však mráz ) 
které přispívá k vyzrání hlíz.

Brokolice je ještě hodnotnější než květák. Ob-
sahuje tolik vápníku jako mléko a je proto výbor-
ným doplňkem výživy při osteoporoze Je boha-
tá na vlákninu, beta karotén, vitamíny C a E, ky-

selinu listovou, minerály, flavonoidy. Zároveň má 
nízký obsah cukrů a tuků, což z ní činí potravi-
nu nejen velmi zdravou, ale i dietní. Byla dolože-
na také antikarcinogenní aktivita brokolice. Vý-
znamnou roli při ní hrají glukosinuláty – sirné 
sloučeniny s výrazným preventivním účinkem 
proti nádorovému bujení.

Běžně se pěstují dvě základní formy brokolice: 
brokolice květáková (tvoří velkou středovou růži-
ci), brokolice výhonková (středová růžice je men-
ší, rostlina ale větvená a tvoří množství drobných 
postranních růžiček).

Brokolice je plodinou chladných období, nej-
lépe se jí daří při teplotě od 10 do 25oC, letní ve-
dra způsobují předčasný vývoj květních poupat a 
rostlina rychleji vykvétá. Nejběžnějším termínem 
výsevu a výsadby brokolice je časné jaro, sklizeň 
pak nastává  červnu. Vzhledem ke krátké vege-
tační době (70-90 dní) je možné pěstovat broko-
lici i pro podzimní sklizně, s výsevem do polovi-
ny července a výsadbou do začátku srpna. Otu-
žené rostliny brokolice snesou na podzim mráz 
až do -5 oC a tak růžice můžete sklízet často ješ-
tě i v listopadu.

Červená řepa – je bohatá na vlákninu.Neroz-
pustná vláknina napomáhá hladké funkci zažíva-
cího ústroji, rozpustná vláknina zase snižuje ob-
sah cukru a cholesterolu v krvi. Červená barviva 
anthokyany pomáhají snižovat krevní tlak a vá-
žou na sebe volné radikály v těle. Betain působí 
proti kornacení tepen a podporuje činnost jater. 
Řepa podporuje krvetvorbu, povzbuzuje činnost 
žaludku a střev, stimuluje aktivitu jater a žluční-
ku. Prospívá při léčbě hypertenze, arteriosklero-
zy a dalších onemocnění srdce a krevního oběhu.

 
Mgr.Jindřich Otzipka

KOUPÍMEKOUPÍME
rodinný dům  

nebo pozemek

k výstavbě 

 RD v Ludgeřovicích 

a okolí.

Cenu 

respektujeme, 

solidní jednání.

  Kontakt   Kontakt 

777 071 524777 071 524



„ŽIJEME V DOLNÍM BENEŠOVĚ 2010“

PovedeňPovedeň PovedeňPovedeň
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František GajdečkaFrantišek Gajdečka

František GajdečkaFrantišek Gajdečka

Kulturní důmKulturní dům

Král a královna špuntů 2010Král a královna špuntů 2010
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Boží těloBoží tělo
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Jazzova zabijačkaJazzova zabijačka

Rodinné centrum SkřítekRodinné centrum Skřítek

Setkání seniorůSetkání seniorů

Eda KupkaEda Kupka



K celostátnímu termínu změn 
jízdních řádů 13. 6. 2010 dojde k celé 
řadě změn v v rámci integrované-
ho dopravního systému Moravsko-
slezského kraje ODIS. Významněj-
ší změny se však týkají pouze Hlu-
čínska.

Od 13. 6. 2010 bude zavedena nová 
autobusová linka č. 75, která význam-
ně zlepší autobusové spojení mezi 
Porubou a Hlučínem.  Projekt zave-
dení nové linky zpracovala společ-
nost Koordinátor ODIS s. r. o. na zá-
kladě požadavku vzneseného ze stra-
ny měst a obcí Hlučínska, jejichž ob-
čané dlouhodobě poukazovali na ne-
dostatečnost stávajícího dopravního 
spojení v tomto směru. Nová linka č. 
75 nahradí stávající spoje linky č. 69 
mezi Hlučínem a  Martinovem a lin-
ky č. 270 a 295. Nově zde budou zajiš-
ťovány také víkendové spoje, spolufi-
nancované statutárním městem Os-
trava. Provoz linky bude zajišťován 
společně čtyřmi dopravci – v pracov-
ní dny dosavadními dopravci Veolia 
Transport Morava a. s., TQM – hol-
ding s. r. o. a Radovan  Maxner a o ví-
kendech nově Dopravním podnikem 
Ostrava a. s. Linka bude vedena od 
zastávky Rektorát VŠB přes zastávky 
Duha, Děhylov rozc., Děhylov žel. st. 
a Štěrkovny na konečnou Hlučín aut. 
nádr. Interval na lince bude 30 min. 
ve špičce, 60-120 min. v sedle a večer 
a 120 min. o víkendu (5 párů spojů). 
U všech dopravců budou stejné pře-
pravní podmínky - vozidla budou vy-
bavena označovači jízdenek a nástup 
a výstup bude možný všemi dveřmi. 
Občanům Ostravy linka nabídne do-
sud chybějící spojení MHD k rekre-
ačním areálům Štěrkovna a Loděnice 
i k vlakům linky S1 směrem na Opav-
sko, na něž bude linka č. 75 v Děhylo-
vě navazovat. V souvislosti se zavede-
ním nové linky bude linka č. 69 zkrá-
cena do trasy Dílny DP Ostrava – Dě-
hylov rozc. – Dobroslavice. Stávají-
cí spoje linky č. 69 mezi Hlučínem a 
Šilheřovicemi budou od 13. 6. 2010 
označeny č. 292.

K dalším změnám dochází v oblas-
ti Velkopolomska, zrušena bude lin-
ka č. 289 a současně budou na lince č. 
287 zavedeny nové spoje do Ostravy.

Na vlakových linkách S11 (Opa-
va – Hlučín) a S12 (Kravaře ve Slez-
sku – Chuchelná) budou nasazová-
na vozidla pro přepravu cestujících 
na vozíku.

Další změny:
Linka č. 70 spoj č. 6 zkrácen po za-

stávku Hlučín,aut.nádr.
Linka č. 222 linka nově ukončena 

na zastávce Komárov TEVA 2
Linka č. 238 zavedeny nové spoje 

č. 8 a 9
Linka č. 246 spoj č. 4 neobsluhuje 

zastávku Litultovice,točna, začíná v 
zastávce Litultovice,střed

Linka č. 248 spoje č. 7 a 10 jsou ve-
deny také o prázdninách a současně 
jsou prodlouženy do zastávky Bru-
movice,Úblo

Linka č. 257 zaveden nový spoj č. 8 
a u spoje č. 22 zavedena zastávka Ští-
tina,škola

TISKOVÁ ZPRÁVA
Linka č. 259 na spoji č. 4 zrušena 

zastávka Litultovice,točna a zavedena 
zastávka Litultovice,střed

Linka č. 262 zavedeny nové spoje 
č. 63 a 66

Linka č. 263 spoje č. 6, 15 a 37 jsou 
platné do 31.8.2010, od 1.9.2010 za-
vedeny nové spoje č. 18, 27 a 35

Linka č. 270 linka rozdělena do 
dvou nových linek č. 75 a 275

Linka č. 271 z důvodu rekonstruk-
ce silnice I/11 zrušena zastávka Opa-
va,Mokré Lazce,kopec

Linka č. 272 z důvodu rekonstruk-
ce silnice I/11 zrušena zastávka Opa-
va,Mokré Lazce,kopec, na spojích č. 
2, 8 a 10 zavedena zastávka Mokré 
Lazce,rest.

Linka č. 275 nová linka v úse-
ku Opava - Dolní Benešov - Hlučín 
vzniklá rozdělením linek č. 270 na 
linky č. 75 a 275

Linka č. 285 zaveden nový spoj č. 
14

Linka č. 286 z důvodu rekonstruk-
ce silnice I/11 zrušena zastávka Opa-
va,Mokré Lazce,kopec, na spojích č. 
2, 8 a 10 zavedena zastávka Mokré 
Lazce,rest.

Linka č. 287 spoj č. 7 uspíšen o 15 
minut a prodloužen do Kyjovic,

spoj č. 5 veden přes zastávku Horní 
Lhota,samoobsluha

spoj č. 13 veden již ze zastávky Os-
trava,Svinov,nádraží

spoj č. 18 veden již ze zastávky Ky-
jovice,hys.zbroj. a prodloužen do za-
stávky Ostrava,Svinov,nádraží

spoj č. 16 převeden do linky 286
Linka č. 288 zavedeny nové spoje 

č. 9 a 14
Linka č. 289 linka zrušena
Linka č. 292 nová linka v trase 

Hlučín,aut.nádr. - Šilheřovice,Ric-
ka za linku 69

Linka č. 295 linka zrušena a její 
spoje převedeny do nové linky č. 
75

Linka č. 413 spoj č. 74 je prodlou-
žen do zastávky Havířov,Město,točna 
Lidická

Linka č. 418 zavedeny nové spoje 
č. 8 a 21

Linka č. 559 zavedení zastávky Bo-
humín,Nový Bohumín,Kovošrot i v 
opačném směru

Linka č. 560 zavedení zastávky Bo-
humín,Nový Bohumín,Kovošrot i v 
opačném směru

Linka č. 692 spoj č. 1 je prodloužen 
do zastávky Pustá Polom,aut.st.

spoj č. 8 veden již ze zastávky Pus-
tá Polom,aut.st.

Linka č. S11 řazen vůz vhodný 
pro přepravu cestujících na vozíku

Linka č. S12 v pracovních dnech 
řazen vůz vhodný pro přepravu ces-
tujících na vozíku

Linka č. 295 linka zrušena a její 
spoje převedeny do nové linky č. 75

Na linkách č. 68, 214, 215, 219, 
235, 240, 241, 247, 262, 264, 272, 282, 
288, 333, 345, 404, 406, 415, 417, 418, 
532, 538, 539, 548, 555, 671, 678, 822, 
828, a V6 dochází k změnám časo-
vých poloh spojů.

Ing. Aleš Stejskal, 
Ing. Jan Dvořák, 

jednatelé Koordinátor ODIS s. r. o.



V malém městečku blízko Ostravy, bylo v pátek k večeru velmi rušno. Zača-
li se zde sjíždět davy fanoušků, kteří si nenechali ujít koncert kapely Chinaski, 
v rámci turné „Klubový speciál“. Hoši na nás vybalili staré pecky, které jsme si 
od srdce všichni rádi připomněli. Jak se jim daří a co dalšího pro nás chystají se 
dozvíte z následujícího rozhovoru. 
 Už nějakou dobu s vámi hraje mladý bubeník Otakar Petřina. Jak se Vám 

s ním hraje a jste s ním spokojeni?
Michal: Hraje se nám s ním dobře. Už jsme ho trochu uklidnili. On jak je asi o 

dvě generace mladší než my a vyrostl na úplně jiných kapelách a navíc je to tha-
iskej boxer tak je strašně hrr tak jsme mu říkali zpomal, zabrzdi, některý písnič-
ky potřebujou jenom bum, cvak a už je to v podstatě dobrý. Mě se s ním hra-
je skvěle, cítím jistotu. Jak je mladej, tak to je strašná energie. Jak se s ním hra-
je tobě jako basákovi? 

Ondra: Ze začátku to bylo zlý, ale už se vyhrál, takže si myslím, že z něj jednou 
bude opravdu výbornej bubeník. Teď už prostě hraje tak, že na pódiu nic neřeší-
me. Jde z něj ta energie a klid.
 Jak se vůbec přihodilo, že český kontroverzní raper Marpo se stal Vaším 

bubeníkem?
Michal: Tak přihodilo se to tak, že než on byl vlastně raper, tak byl bubeník. 

A v podstatě my jsme dlouho řešili bubeníka, padly asi desítky jmen a nejblíže 
nám byl Ota. My jsme chtěli člověka, který by s náma seděl ve zkušebně, vymýš-
lel by písničky, texty a vzal by to jako za svoje. Takže jsme si řekli, že bychom vza-
li mladšího kluka, který třeba ještě nemá tolik zkušeností, není tak vyhranej, ale 
my si ho vlastně tak nějak vychováme k obrazu našemu. (smích) Určitě je to lepší 
než brát nějakýho zkušenýho profíka, který by to samozřejmě odehrál perfektně, 
ale druhej den by šel zase hrát s někým jiným. To jsme moc nechtěli.
 V nedávné době jste nafotili fotoseriál nebo-li editoriál. Spolupracovali 

jste s časopisem Instinkt, byl to čistě jejich nápad nebo jste vyvíjeli vlastní ini-
ciativu?

Michal: Ten impuls vyšel od nich. Oni udělali se skupinou Monkey Bussine-
ss takový fotoseriál, editorial, který byl založen na slavných fotkách Rolling Sto-
nes, který oni vzali a v podstatě zopakovali. No a pak vlastně v létě na Sázava fes-
tu, kde je fotograf Tomáš Nosil z Instinktu, který fotil všechny kapely, tak za námi 
přišli, jestli bychom nechtěli podobný projekt, ale ještě neměli vymyšleno jak, jen 
říkali když Chinaski tak Bukowski, když Bukowski tak nějaký hipísáci. Nevím 
teda jak přišli na hipísáky, protože Bukowski teda hipísák rozhodně nebyl. No a 
tak jsme si dali vlastně pár schůzek, kde jsme vymysleli takový nápad, že by to 
bylo takové best of, kdy vybereme našich dvanáct nejznámějších písní a ke každý 
písničce nafotíme speciální fotku. Kde vlastně pod tou fotkou bude kus textu z tý 
píšníčky a pokusíme se ten text dostat do jinýho světla, jinýho významu, protože 
vlastně jak to lidi znaj nazpamět často ty texty. Tak je vlastně překvapit tím, že ty 
samý slova mohou mít úplně jiný význam.
 Nejvíce se mi osobně líbily fotky kde jste vystupovali v pozici policistů ČR, 

snili jste někdy o tom být třeba policistou, hasičem či jeptiškou? 
Ondra: Jeptiška mě teda nenapadla, ale třeba na policajta jsem si hrál, samo-

zřejmě takovýho toho tajnýho. Něco jako Bodey, Doyle a Cowle nebo takovej ten 
polda jako byl Bruce Willis.

Michal: Já si třeba pamatuju, jak vlastně asi před dost lety, Franta, náš kytaris-
ta. On vystudoval práva, je právník, no a byly doby, kdy říkal, že k té policii pů-
jde a že to tam srovná. (smích). Ale třeba já jsem chtěl prodávat zmrzlinu. Babič-
ka prodávala zmrzlinu, tak jsem si usmyslel, že to vezmu pro ní.
 Ještě bych se vrátila k editoriálu. Všimla jsem si, že jste změnil účes. Byl 

to Váš nápad?
Michal: Bylo to tak, že jsme se sešli a já jsem říkal, že bych se chtěl ostříhat, 

už mě to štve ty vlasy. Takže kdyby se vám to nějak hodilo k tomu focení. Kdy-
by vás to nějak napadlo jak to využít, tak to můžeme udělat. Takže Honza Hla-
váč, což je chlapík, se kterým jsme vlastně dělali scénář k tomu focení, tak vy-
myslel, že pojedeme do učnovskýho kadeřnickýho střediska, kde mě k tomu fo-
cení vlastně takhle ostříhali. 

Já jsem spokojený. Bylo to zadarmo. (smích) 
Myslím si, že to vyšlo tak nečekaně dobře, i ta fotka je pěkná. 
 Do právě probíhajícího turné „Klubový speciál“, jste převážně zařadili 

starší kousky např. Klára, Tabáček. Proč tomu tak je, myslíte si, že starší songy 
jsou oblíbenější než ty nové?

Ondra: My jsme vlastně vyslyšeli volání našich fanoušků. Chodilo nám hodně 
mailů, proč nehrajem ty starší, no a třeba Ota ty kořeny tý kapely vůbec nezná. 
Takže ta možnost, že si to takhle společně zahrajem všechno od začátku má ur-
čitě něco do sebe. Teď vlastně připravujem novou desku, takže i proto je to dob-
rý, že se člověk vrátí na začátek, zpětně k těm starším věcem. Myslím že nás to 
strašně baví. Mě to teda baví nesmírně, ty starý pecky.

Michal: Hlavně my jsme ty písně hrozně dlouho nehráli. No a když je lidi 
chtěli, tak jsme si řekli fajn. Pokud je mají rádi a nezapomněli je tak proč jim je 
nezahrát. Polovina toho koncertu jsou vlastně písně, které jsme nehráli snad de-
set let. A velice mile nás překvapilo, že to ty lidi znaj a zpívaj to, i na Slovensku. 
Jeli jsme třeba do Bratislavy, kde nám říkali, musíte hrát trošku dýl, tak jsme při-
dali něco staršího a ty lidi to prostě znali. Takže jsme vážně rádi a navíc je to zá-
bava zahrát takový ty, jak my říkáme, prasečiny starý.
 Se skupinou No Name jste vystupovali na koncertech v obou zemích a nyní 

o prázdninách jste vydali společný duet, natočili klip. Jak se přihodilo, že dvě 
kapely mají k sobě tak blízko? Jste zároveň i dobrými přáteli?

Michal: V podstatě s No Name jsme odjeli takový dvě velký turné. V roce 
2001 jsme to byli vlastně my kdo je dovezl do Čech poprvé, tak jsme jim to tu 
tak nějak připravili a vůbec jsme prostě kamarádi skoro už deset let. … prostě 
jednoho dne volá Igor a tvrdí, že má československou píseň jestli jí teda společ-
ně neuděláme. Tak říkáme hele, pust nám ji a jestli se nám bude líbit tak do toho 
jdem. Takže on přijel, nejdřív nás teda opil vínem, pustil nám tu písničku a my 
pak už jen řekli, joo o, to je dobrý, to pude. (smích) A takhle k tomu došlo. Troš-
ku to takhle shazuju, jsme prostě kamarádi léta a je to logický vyústění toho na-
šeho přátelství a spolupráce.
 V rámci společného projektu jste si také zahráli ve vlaku, to rozhodně není 

tradiční místo pro koncerty a křest cd, jak na to vzpomínáte?
Ondra: My jsme vlastně vůbec měli takový náročný týden. Začlo to v krimi-

nále, pokračovalo v bordelu, tam jsme fotili, pak v klášteře a skončilo to ve vla-
ku. Jako cesta přes Slovensko byla docela v pohodě, to bylo ráno, kafíčka a hráli 
jsme tu písničku. Přes Moravu to bylo horší, tam nastoupili novináři se slivovicí. 
(smích) Bylo to fakt super, hráli jsme, zpívali jsme.

Michal: Bylo to vlastně udělaný tak, že o půl osmé ráno vyrazil z Košic rych-
lík, který měl připojený dva zvláštní vagóny, jeden byl normální a druhý byl kon-
ferenční, který byl prázdný, byl tam bar, velký místo kde kluci postavili aparát. 
Těch zastávek bylo asi šest nebo sedm, v Košicích ráno nastoupili novináři, my 
jsme jim tu písničku zahráli, pokřtili jsme ji. Pak jsme chvíli hráli my, chvíli No 
Name. V Prešově vlak zastavil, tam novináři vystoupili a pro změnu nastoupi-
li další a takhle to vlastně pokračovalo vlastně až do Prahy. Až do odkladového 
nádraží Praha-Jih, což nebylo v plánu. Tam ty naše dva vagóny odpojili a necha-
li nás vlastně v pustině, takže to bylo pěkná tečka. Nikdo nevěděl kde jsme, ni-
kdo nikde nebyl, všechno oplocený, tma. No a když jsme teda zavolali taxíka, tak 
jsme mu nebyli schopný říct jak nás nabrat, protože jsme fakt netušili kde jsme. 
Bylo to zábavný, ale zároveň hodně náročný.
 Plánujete další společný projekt?
Michal: S No Name ne, ale máme jednu hezkou písničku se slovenským tex-

tem, tak to by jsme chtěli aby nám to zazpívala Zuzana Smatanová. O tom už se 
taky bavíme dlouho, protože jsme se Zuzanou taky odjeli turné a vlastně připra-
vujem věci na novou desku a máme tuhle jednu písničku, kde počítáme se Zuza-
nou, kde by to byl, ne uplně duet, Zuzana by zpívala většinu a já bych se v refré-
nech připojil. Je to krásnej text od Vlado Krause, slovenského textaře a myslíme, 
že to Zuzaně bude strašně slušet. 
 Blíží se Vánoce, jak se na ně připravujete, nakupujete dárky s předstihem?
Ondra: My právě většinou když je čas vánoc tak dojíždíme nějaké to turné, 

takže nám to vždycky vychází, že se těsně před Štědrým dnem probíráme z ko-
matu z turné. Tak není neobvyklé, že vybíháme nakupovat dárky na poslední 
chvíli, protože opravdu není čas to řešit. Uvidíme jak letos.

Michal: Vždycky si říkám, že by bylo dobrý od září to začít řešit, ale pros-
tě vím, že jsem třeba loni kupoval dárky právě toho 23. Ale jinak máme vánoce 
rádi, viď. Vždycky je konec šňůry, jsme doma a hlavně se pak zase někam jede 
hrát, třeba na Silvestra. (smích)
 Trávíte tedy Silvestr společně? 
Ondra: Jak kdy.
Michal: U nás se to celkem střídá. Jeden rok hrajeme, jeden ne.
Ondra: Jeden rok jsme vlastně strávili v Chicagu.
Michal: Tam jsme hráli na Silvestra, to bylo perfektní a představte si, že jsme 

dokonce dodrželi prohibici. Takže prostě jsme si řekli, tak je dneska ten Silvestr 
anebo jako je to normální koncert. No je to normální koncert, takže budeme pít 
až po koncertě. Hráli jsme od pul dvanáctý do jedné, takže perfektní.

Ani jsme se nenadáli a po společně strávené půlhodince jsme se museli roz-
loučit. Kapela se již musela připravit na začátek svého koncertu. Pódium jim 
pěkně rozpálila kapela Fate Magazine, která je doprovází při jejich turné. Kon-
cert byl opravdu úžasný a dostal do varu všechny přítomné fanoušky. 

Na závěr mé veliké Dik patří Danielu Švachovi, který se stal mou velikou opo-
rou a pomohl mi při přípravě tohoto článku a v neposlední řadě kapele Chinaski. 

kontaktní email LucieSteffkova@seznam.cz

KDYŽ CHINASKI TAK BUKOWSKIKDYŽ CHINASKI TAK BUKOWSKI
(rozhovor s členy kapely po dolnobenešovském koncertu)



SPOLEČENSKÁ KRONIKASPOLEČENSKÁ KRONIKA
 Malé vítáme a rodičům

blahopřejeme

Matěj Bastl, Zábřeh
Ellen Blokešová, Dolní Benešov
Jan Dočár, Dolní Benešov
Tomáš Persich , Dolní Benešov 
Vanessa Persichová, Dolní Benešov
Valerie Rozsívalová, Dolní Benešov 
Aneta Onderková, Dolní Benešov
Anna Karčmářová, Dolní Benešov

Jubilantům přejeme hodně 

zdraví a spokojenosti

80 let 
Gertruda Nosková, Dolní Benešov

85 let 
Adelheida Janíková, Dolní Benešov
Hedvika Pavlenková, Dolní Benešov

Novomanželům 

blahopřejme

Tomáš Grobár     a     Pavla Klanicová
Opava                          Dolní Benešov  

Budeme na Vás 

vzpomínat …

Gertruda Drabíková, Dolní Benešov
Pavel Vojáček, Dolní Benešov
František Prusko, Dolní Benešov
Reinhold Balarin, Zábřeh  
Helena Závadská, Dolní Benešov

Tyto události zveřejňujeme pouze se 
souhlasem:
*   snoubenců při uzavření manželství
*   rodičů při narození dítěte
* jubilantů nebo rodinných příslušníků 

při významném jubileu (70, 75, 80, 85, 90 
a více)

 *   pozůstalých při úmrtí
Uzávěrka dalšího čísla zpravodaje je k 

10.06.2010.
Bližší informace na MěÚ Dolní Benešov 

– matrika – tel.: 553 651 285, kl. 18    
matrikářka

Prosba
Je již dlouholetým zvykem, že v případě 

úmrtí našich občanů,se vyvěšují parte ve vý-
věsních skříňkách k tomu určených.Také v 
Zábřehu u kostela taková skříňka je. Bylo by  
pro občany části Zábřeh určitě dobré, kdyby 
se do této skříňky dostala také parte zasnu-
lých v Dolním Benešově. Někdy se stává, že 
se informace o pohřbu  k  občanům dostane 
tzv. s křížkem po funuse. Zvláště v zimě, kdy 
lidé tolik nenavštěvují hřbitov, je to problém. 
Jménem občanů Zábřeha- děkuji! 

Marie Adamíková

Zastupitelstvo města Dolní Benešov rozhodlo na 
svém 28. zasedání konaném dne 21.6.2010 o záměru 
prodeje pozemku p.č. 31/1; 31/2 a 31/3 v k.ú. Zábřeh u 
Hlučína. Jedná se o tři stavební místa pro výstavbu ro-
dinných domků.

Výměry jednotlivých p.č.: 
 31/1 810 m²     31/2 770 m²     31/3 763 m²
Podmínky prodeje:
• prodej zájemci, který nabídne nejvyšší cenu za 1 m2 

pozemku minimálně však 500,-Kč/m2.
• u totožných nabídek bude mít přednost občan Dol-

ního Benešova a Zábřehu. Pokud budou totožné nabíd-
ky u více občanů Dolního Benešova a Zábřehu, budou 
tito vyzváni k nové nabídce.

• na pozemku bude zahájena stavba rodinného dom-
ku tak, aby kolaudace proběhla do 5 let od uskutečně-
ní prodeje. Nesplnění této podmínky je sankcionováno 
pokutou 500 000,- Kč.

Nabídky budou odevzdány na MěÚ Dolní Benešov - 
podatelna do 27. srpna 2010 do 12.00 hodin v zalepené 
obálce označené číslem jedné ze tří parcel.  

Rozlepení obálek a rozhodnutí o prodeji bude na za-
stupitelstvu města dne 30. srpna 2010, které se bude ko-
nat v základní škole v Zábřehu.

Termíny jednání Zastupitelstva města Dolní Benešov 
ve II. pololetí 2010

• 30. srpna2010 – základní škola v Zábřehu
• 4. října 2010 – kulturní dům v Dolním Benešově

Záměr prodeje pozemku 

ve vlastnictví Města Dolní Benešov
Sraz sedmdesátníků



ZPRÁVY ZE ŠKOLY
Vážení přátelé,
až budete číst tyto řádky o ško-

le, budou si již všichni užívat za-
slouženého volna. Jak žáci, tak je-
jich pedagogové.

Uplynulo 10 měsíců usilovné 
práce a skončil další školní rok. 
Na naší cestě jsme všichni zase 
popošli dopředu, posunuli jsme 
se někam dále. Na dveře již ale 
klepe ten následující, na který se 
vedení školy připravuje již v mě-
síci květnu.

Nyní Vám chceme alespoň  

formou článků a prací připome-
nout, co naše děti umí, co dělaly   
a v čem jsou výjimečné.

Ti nejlepší převzali z rukou 
pana starosty v obřadní síni dne 
28.6.2010 poděkování. V tento den 
rovněž žáci 9.ročníků převzali slav-
nostně v obřadní síni vysvědčení z 
rukou třídních učitelek a pamětní 
listy. Pan starosta se s nimi rozlou-
čil slavnostním projevem.

Mgr. Marie Sovíková 
– ředitelka školy

Projekt je financován v rám-
ci Operačního programu přeshra-
niční spolupráce Česká republi-
ka- Polská republika 2007-2013, 
Fond mikroprojektů v Euroregio-
nu Silesia

V pátek 11.června se v areálu Zá-
kladní školy Dolní Benešov na Ná-
dražní ulici konal Dětský den, kte-
rý byl poslední 
akcí našeho pro-
jektu vzájem-
né spolupráce 
mezi naší školou 
a školou v pol-
ských Krzyza-
nowicích s ná-
zvem „Pozná-
váme své sou-
sedy“. Celá akce 
proběhla v ma-
linko atypickém 
termínu, protože v původním ter-
mínu se polská strana nemohla zú-
častnit. Ukázalo se, že to bylo jen 
dobře, neboť původní datum bylo 
doprovázeno silnými srážkami a 
celé naše hřiště bylo pod vodou.

Akce byla připravena pro všech-
ny děti naší školy, děti z partnerské 
školy v Krzyzanowicích   a také pro 
širokou veřejnost. Areál školy byl 
perfektně připraven, vyzdoben a 
pro všechny věkové kategorie dětí 

byly připraveny bezvadné soutě-
že. V rámci Dětského dne proběh-
ly také „Hry bez hranic“ pro čes-
ká a polská družstva v netradičních 
disciplínách, které měly ohromný 
ohlas. Děti také změřily síly ve fot-
bale, florbalu, vybíjené, badminto-
nu,…. Moc rád bych touto cestou 
poděkoval všem, kteří se jakýmko-

li způsobem podí-
leli na přípravách 
této akce. Ačko-
li počasí bylo až 
nadmíru „horké“, 
všechny soutěže 
a atrakce proběh-
ly v pohodě a celá 
akce byla krás-
ným zakončením 
našeho rok a půl 
trvajícího pro-
jektu. Zvlášť bych 

chtěl poděkovat hasičům z Dolní-
ho Benešova, kteří ukázali dětem 
svou techniku i hasičský útok a 
také nám zavlažovali hřiště, aby se 
dětem co nejlépe soutěžilo. Všich-
ni doufáme, že naše spolupráce s 
polskou školou bude i nadále po-
kračovat, a že se nám podaří vytvo-
řit další projekt a podobně jej rea-
lizovat.

Mgr. Leon Hahn
Koordinátor projektu

Projekt 

„POZNÁVÁME SVÉ SOUSEDY“

V dubnu, v měsíci bezpečnosti, 
proběhlo na naší škole základní kolo 
dopravní soutěže. 

Do okresního kola postoupila dvě 
družstva ve složení dvou dívek a dvou 
chlapců. Obě družstva se umístila na 
prvních místech ve své kategorii a po-
stoupila do krajského kola DSMC. To 
se konalo ve Frenštátě pod Radhoš-
těm ve dnech 27. a 28. května 2010.

Složení družstva starších žáků, 
tedy II. kategorie: David Hilbert 
(7.B), Marko Thiemel (7.B), Karo-
lína Patschková (7.B), Veronika To-
míčková (6.B). Po urputných a ner-
vy drásajících bojích získali nepopu-
lární bramborovou medaili, tedy 4. 
místo.

Složení družstva mladších žáků, 
tedy I. kategorie: Kryštof Koska (6.B), 
Vít Kuchejda (6.B), Adéla Kozelková 
(6.B), Nikola Pačková (6.A). Mladší 
žáci byli úspěšnější a získali stříbrnou 
pozici, 2. místo.

V této soutěži jsou velmi důležití i 
náhradníci, tak alespoň jejich jména: 
Petra Klanicová(6.A), Ema Korduli-
aková(6.B), Nikolas Dominik(6.B) a 
Lukáš Lokaj(6.B).

Vzácným hostem krajského kola 
byl Karel Loprais se svou Tatrou. Na-
šim žákům potřásl pravicí.

Všem soutěžícím patří poděková-
ní za přípravu do této soutěže a repre-
zentaci naší školy. 

Mgr. Lucie Hamplová

Letošní rok se stal velmi úspěšným pro volejbalisty zá-
kladní školy Dolní Benešov, kdy se žákům podařilo po-
stoupit z okrskového kola vítězstvím nad školami ze Stěbo-
řic, Hlučína a také Ludgeřovic do okresního kola.

V tomto kole se naši žáci utkali s celkem 9 družstvy (ví-
tězové okrskových kol) a jen o krůček nám uteklo 1. mís-
to. Prohráli jsme 15:9 v závěrečném tai-breaku. Chtěla bych 
moc poděkovat našim klukům Tomáši Hahnovi, Vojtěchu 
Pechovi, Honzovi Velichovi, Davidu Bilíkovi, Martinu Šim-
kovi, Josefu Kocurovi a také vynikajícím trenérům panu 
Václavu Moslerovi a Pavlu Balarinovi, díky kterým se mů-
žeme radovat z tohoto úspěchu.

Velké úspěchy sklízeli naši žáci také ve stolním tenise. 
Získali 1. místo v okrese v kategorii mladších žáků. Druž-
stvo hrálo ve složení Klos Patrik, Velich Jan, Thiemel Mar-
ko a Baránek Aleš.

Patrik Klos dosáhl v letošním roce vynikající výsledky v 
organizovaných soutěžích stolního tenisu. Přes okres a kraj 
reprezentoval oddíl a Dolní Benešov na mistrovství repub-
liky mladších žáků v jihomoravském Hluku, kde se umís-
til mezi 64 nominovanými      na překrásném 9. – 16. místě. 
Je to historický úspěch dolnobenešovského stolního tenisu!  

Úspěšné bylo v letošním roce také družstvo starších žáků 
v minifotbale. V okresním kole v Opavě se umístilo na pěk-
ném 3.místě hned za fotbalovými školami. Družstvo tvoři-
li tito žáci: David Lorenz, Marek Kubiš, Tomáš Hahn, Ště-
pán Harazim, Tomáš Lelek, Patrik Kozelek, Jakub Janovský, 
Aleš Baránek, Pavel Faika, Patrik Klos a Josef Kocur.

Mgr. Hana Maulerová 
a Mgr.Blanka Bittová                                   

SPORTOVNÍ ÚSPĚCHYSPORTOVNÍ ÚSPĚCHY

Dopravní soutěž mladých 

cyklistů ve šk. roce 2009/2010

Sportovní den



Jako každý člověk mám svá přá-
ní, sny, prožívám chvíle radosti, ale 
také smutku a zklamání nad nespl-
něnými představami. Uvědomuji 
si, že v životě mě čeká mnoho pře-
kážek a nástrah, zlých lidí, nezvla-
datelných situací. Jsem ale ochotna 
se s tím poprat a vzít si ze života jen 
to nejkrásnější. Mám své cíle, kte-
rých chci dosáhnout a budu se sna-
žit pro ně dělat maximum.

Nedávno jsem stála před důleži-
tým rozhodnutím, vybrat si střední 
školu. Při rozhodování jsem si po-
kládala otázky: Co by mě asi bavilo?

Jaká zaměstnání by mě nejví-
ce naplňovala? Chci jít na vysokou 
školu? Jakou? Rozhodování nebylo 
vůbec jednoduché. Dost jsem taky 
dala na radu starších, zkušenějších, 
kteří mi ujasnili situaci, dodali sebe-
vědomí před přijímacími zkouška-
mi, a to je pomoc k nezaplacení.

Za chvíli pro mě končí povinná 
školní docházka, a to také zname-
ná loučení se spolužáky, učiteli, po-
slední chvíle s třídní paní učitelkou. 
Je těžké opustit spolužáky po tak 
dlouhé době. Ale každý konec zna-
mená nový začátek. Pevně doufám, 
že naše dlouholetá přátelství nevy-
hasnou a budeme se stýkat dál. Na 
své spolužáky a paní učitelku budu 
vzpomínat jen a jen v dobrém.

Kolik jazyků umíš, tolikrát jsi člo-

věkem. Tímto rčením bych se chtěla 
řídit i v budoucnu. Po střední škole 
mám v plánu odjet do Anglie a Rus-
ka a dále cizí jazyky studovat. Snad 
se mi tento sen splní.

V životě je několik věcí, které se 
za peníze koupit nedají. Netvrdím, 
že peníze v dnešní době nezname-
nají hodně, ale jsou mnohem důle-
žitější věci, jako zdraví, láska a pra-
vé přátelství. Bohužel většina lidí na 
tyto věci zapomíná a upřednostňu-
je svůj majetek před zdravím. Radši 
věnují svůj volný čas práci a zapomí-
nají na své přátelé. Dávají přednost 
svým penězům před opravdovou 
láskou a neuvědomují si, jak zbyteč-
ně utrácejí svůj čas, který se už ni-
kdy nemůže vrátit. Opravdu nechci 
být takovým člověkem!

Samozřejmě, že ve své vysněné 
budoucnosti si představuju krásnou 
vilu s bazénem a saunou, na zahradě 
boudu s velkým psem, chatu na ho-
rách a vysoký post v práci. Ale ne-
vidím do budoucnosti, tudíž nemo-
hu vědět, co bude zítra, za týden, za 
měsíc, natož za několik let.

Nikdy nemohu vědět, co mě v ži-
votě potká, ale v jednom mám jas-
no. Jsem odhodlaná bojovat za své 
sny, aby se staly skutečností, a já pro-
žila šťastný, spokojený život ve zdra-
ví s lidmi, na kterých mi záleží.

Tereza Kostřebová, 9.A

Když se zamyslím nad situa-
cí, ve které se právě nacházím, 
uvědomuji si, že začíná oprav-
dový život. Stojím na rozcestí 
a rozhoduji se, jakou cestou se 
mám vydat.

Nejdříve se vydám na cestu 
„ Vzdělávání “. Po vystudování 
gymnázia, na které jsem byl ne-
dávno přijat, bych rád studoval 
vysokou školu se zaměřením na 
lékařství. Ale osudu nikdo ne-
poručí. Třeba se zaměřím na 
práci s výpočetní technikou.

Po studiu a získání dobré prá-
ce si chci založit rodinu. Najdu 
si partnerku a chtěl bych mít 
dvě děti, kluka a holku. Dou-
fám, že budu tak dobrý rodič, 
jako jsou mí rodiče.

To nejdůležitější v životě je 

každopádně zdraví. Proto mé 
největší přání je, aby moje rodi-
na byla zdráva.

Budu dělat všechno pro to, 
abych byl ve své práci úspěšný 
a pro svou rodinu zajistil klidný 
a pohodový domov v rodinném 
domě s velkou zahradou. 

A kdo by si nepřál i další vy-
moženosti moderní doby? Vy-
bavený dům, v garáži dvě rych-
lá a luxusní auta, procestovat 
celý svět, jezdit každé léto k 
moři a každou zimu zase lyžo-
vat na hory.

A když se mě někdo zeptá, 
čeho chci v životě dosáhnout, 
odpovím, že chci žít tak, abych 
využil každičkou minutu svého 
života k tomu, abych byl šťastný.

Daniel Barvík, 9.A

Čas plyne jako voda v rozbouřené řece a po deseti měsících usi-
lovné práce netrpělivě čekáme na vytoužené prázdniny.

Pro některé žáky končí jen školní rok, aby načerpali nové síly 
a v září pokračovali, třeba s jinou paní učitelkou, v dalším učení. 
Ale pro naše „deváťáky“ se zavírá, ale také otevírá nová kapitola 
života. Ale to už nebudou žáky Základní školy v Dolním Benešo-
vě, ale různých středních škol a učilišť.

Jaké mají plány a představy o svém dalším životě a čeho chtě-
jí dosáhnout?

Mladí lidé v mém věku si 
utvářejí představy o tom, jak 
bude vypadat jejich budouc-
nost. Chystají si plány a vy-
tyčují cíle, kterých by ve svém 
životě chtěli dosáhnout. A ani 
já nejsem výjimka. 

V letošním roce jsme po-
dávali přihlášky na tři střed-
ní školy. Byla jsem přijata 
na všechny a vybrala jsem si 
střední školu stavební. Jako 
řádný student předpokládám, 
že jednou budu pracovat v 
oboru. Ale škola, práce a kari-
éra není vše.

Od žen se na rozdíl od mužů 
očekává, že budou více toužit 
po rodině než po dobré prá-
ci. Chci mít velkou rodinu a 
manžela, který mě bude milo-

vat, a zvládneme spolu zajistit 
domov pro naše děti.

Co se mých snů a přání týče, 
mám jich spoustu. Chtěla bych 
například hodně cestovat. Tře-
ba v rámci své budoucí profe-
se nebo s přáteli, kteří jsou, a 
doufám, že i budou nevylou-
čitelnou součástí mého života. 
Mé největší přání je, aby všich-
ni mí blízcí byli zdrávi a dlou-
ho živí, mě nevyjímaje.

Snad si nekladu moc vysoké 
nároky. Přece nechci od živo-
ta tak moc? Nečekám zázraky, 
ale doufám, že budu přece jen 
trochu žít podle svých plánů, 
dojdu ke svým cílům a splním 
si alespoň některé sny. Kéž by 
mi byl osud nakloněn. 

 Lucie Harasimová, 9.A

Jaro
Karolína Hymonová (5.B)

Jaro to je velký pokus,
je to krásné období.
Ze země se vztyčil krokus,
a nejenom ten růžový.

Ptáčci si zpívají
na dubové větvi,
sněženky se bělají,
z větve ptáčci vzlétli.

Ze všech ročních období
je jaro to nejkrásnější.
Všichni se teď radují,
venku je vše zelenější.

ROČNÍ OBDOBÍ
Karolína Šemberová, 

1.C Zábřeh

Když bylo jaro, 
sluníčko hřálo.
Teď už je zima,
nás trápí rýma.
Zase bude letní den,
těšíme se na bazén.

Počasí
Lucie Seibertová (5.A)

Když sluníčko svítí,
všude kvete kvítí.
A pak zase prší,
nic se neusuší.

A pak lítají blesky,
jsou to velké otřesky.
A pak zase sněží,
to pak taje stěží.

Někdy se duha objeví,
všechny děti očka vykulí.
Svá zelená očka,
vykulí i kočka.

Počasí se stále mění,
stále je ho zapotřebí.
Jinak bude sucho, mokro,
ale právě teď vše zmoklo.

Jaro
Sára Dandášová (5.B)

Jaro je zas zpět,
přišlo k nám hned.
Ptáčci zpívají,
mají se čile k světu
a kvete spousta květů.

Les ožívá,
listy šumí,
z křoví ptáček vzlétl
a zpívá jak jen to umí,
že JARO JE ZAS ZPĚT.

Jarní den
Natálie Kupková (4.A)

Jaro, jaro je tu
a s ním plno květů.

Všude plno kytiček
a zpěv jarních písniček.

My si také zazpíváme
a jaro tím přivoláme.

Podivuhodné jaro
Kateřina Dudová (4.A)

Probouzí se zvířátka,
rodí se jim mláďátka.

Rozkvétají květinky,
sasanky i sněženky.

Zima a mrazy tu byly,
teď konečně nás pestré barvy 
rozzářily.

To všechno k jaru patří,
uvidíš to než bys napočítal do tří

RODINA
  Kateřina Vinárková, 

2.C Zábřeh

Taťka, mamka, děti k tomu,
rodina jsme, když  jsme spolu.
Ve dne, v noci, v zimě, v létě,
nejradši jsme na výletě.
                
                         

Trocha poezie - práce žáků 1.st. ZŠ na téma „Jaro“



Divadelní představení
Během tohoto školního roku měli žáci mož-

nost zhlédnout několik divadelních představe-
ní. Začátkem prosince to bylo představení žáků 
ZUŠ P. J. Vejvanovského v Hlučíně s adventní té-
matikou. Dále pak těsně před Vánocemi navští-
vili všichni žáci Červené školy představení „Jes-
ličky sv. Františka“ v kostele sv. Václava v Ostravě.

Žáci 1.-3. ročníků si těsně před vysvědčením 
velmi pochvalovali představení „Broučci“ v Di-
vadle loutek v Ostravě. Hned na začátku druhé-
ho pololetí navštívili toto divadlo také žáci 4. a 5. 
ročníků. Pro ně byla na programu pohádka s ná-
zvem „Pinokio“.

Na konci února bylo v našem kulturním domě 
připraveno divadelní vystoupení pro mladší žáky 
naší školy.

Soutěžě
Největších úspěchů v soutěžích dosáhli naši 

malí šachisté. Skupina chlapců ve složení: Da-
vid Pavlík (4.A), Marek Janoš (4.B), Pavel Gem-
sa (5.A) a Lukáš Bělka (5.B), se po bezkonkurenč-
ním vítězství okresního kola v Opavě dostala do 
krajského kola přeboru škol v šachu. Toto kraj-
ské kolo šachového turnaje se konalo v kulturním 
domě v Dolním Benešově. Zde, již v silné konku-
renci, chlapci skončili na pěkném 4. místě.

Pěkného úspěchu dosáhla také skupina vybra-
ných žáků 2.-9. tříd v soutěži „Znáš, umíš, dokaž“ 
v Hlučíně. Tito žáci se probojovali až do finále a 
přivezli si krásnou stříbrnou medaili a hodnotné 
ceny.

Chlapci a dívky 5. ročníků měli možnost po-
měřit své síly v turnaji ve vybíjené, který se letos 
pořádal taktéž u nás v Dolním Benešově.

V měsíci dubnu proběhla na základní škole 
(ul. Nádražní) soutěž v dopravní výchově. Naši 
páťáci zde měřili své schopnosti v jízdě zruč-
nosti, zásadách poskytování první pomoci a 
psali test, který byl zaměřený na pravidla pro-
vozu na pozemních komunikacích. V této sou-
těži se umístili lépe žáci 2. stupně. Náš nejlep-
ší byl Vojtěch Thománek, který obsadil pěkné 
6. místo.

Vybraní kluci 3. - 5. ročníků se zúčastnili již 
tradiční fotbalové soutěže McDonald Cup.

Soutěže v rámci tříd
Stěžejní soutěží v měsíci březnu je již tradiční 

Recitační soutěž. O této soutěži se zmiňuji v sa-
mostatném článku.

V říjnu 2009 byla pro žáky druhých ročníků 
vyhlášena soutěž „O nejhezčí semafor“. Ve třídě 
2.A se nejlépe umístili Jan Kozel, Tereza Slivková 
a Alžběta Persichová. Ve třídě 2.B to byli Daniel 
Srnec, Jan Černý, Ema Zmrzlíková, Veronika Ko-
zelková, Vendula Magerová a Filip Thiemel.

V lednu tohoto školního roku proběhl v těch-
to třídách turnaj v pexesu. Na prvních mís-
tech se umístila Tereza Jankíková (2.A) a Eliška 
Blaschková (2.B). 

Ke konci června, ve třídě paní učitelky Adélky 
Ryckové, byla vyhlášena další soutěž. Tentokráte 
s názvem „Můj dům“. Žáci se měli pokusit posta-
vit model svého domku.

Také proběhlo vyhodnocení soutěže „O nej-
delšího hada z plastových vršků“. Výzvu k této 
soutěži podali žáci 5.A již v měsíci lednu.

Další události
Stěžejní akcí tohoto školního roku byl projekt 

česko - polské přeshraniční spolupráce s názvem 
„Poznáváme své sousedy“. V rámci tohoto pro-
jektu proběhl v měsíci dubnu na obou budovách 
naší základní školy sportovní den. K zakončení 
tohoto projektu proběhl dětský den v areálu zá-
kladní školy na ulici Nádražní.

Každoroční oblíbenou událostí je návštěva 
městské knihovny v Dolním Benešově. Pod vede-
ním paní knihovnice Jany Günterové se žáci blí-
že seznamují s chodem knihovny a s praktickým 
vyhledáváním potřebných informací v knihách.

Ke konci letošního školního roku proběhly ješ-
tě tři třídní besídky. Byla to besídka ke dni matek 
třídy 2.B, paní učitelky Adélky Ryckové. Dále pak 
besídka třídy 4.A, paní učitelky Aleny Drastíkové 
a také besídka našich nejmladších prvňáčků paní 
učitelky Marcely Schmiedhamerové.

Žáci také několikrát využili naší cvičné školní 
kuchyňky, kde připravovali chutné pomazánky a 
učili se pravidlům stolování.

V závěru roku si žáci 5. tříd užili již dlouho 
očekávané zábavné odpoledne a noc ve škole.

Mgr. Lucie Vrchovecká

Shrnutí kulturních akcí, soutěží a událostí na 1. stupni ZŠ

V měsíci březnu proběhla na Červené ško-
le již tradiční recitační soutěž žáků prvního 
stupně. 

Do školního kola soutěže postoupili vždy 
první tři vítězové třídního kola. Soutěž byla 
rozdělena do tří kategorií. V první kategorii 
soutěžili žáci 1. třídy. Ve druhé kategorii po-
rovnávali své recitátorské dovednosti druhá-
ci se třeťáky a ve třetí kategorii se utkali žáci 
čtvrtých a pátých tříd. Porota byla tvořena 
vždy třídními učitelkami jednotlivých tříd v 
kategorii. Hodnotila se nejen srozumitelnost 
a hlasitost přednesu, ale také výběr básně a 
celkové vystupování. Děti se na soutěž oprav-
du dobře připravili a rozhodování o vítězi ne-
bylo vůbec jednoduché. Nejúspěšnějšími re-
citátory se nakonec stali:

1. kategorie: 
1. místo – Veronika Vavřínková
2. místo – Adam Faika
3. místo – Adéla Drabinová
4. místo – Lucie Valentová, Štěpán Liška

2. kategorie: 
1. místo – Daria Kuchejdová (3.A)
2. místo – Alžběta Persichová (2.A)
3. místo – Žaneta Fuchsová (2.B)

3. kategorie: 
1. místo – Karolína Hymonová (5.B)
2. místo – René Dihel (5.B)
3. místo – Sarah Heinová (4.A)
     Eliška Harasimová (5.A)

Recitační soutěž na Červené škole

Vítězové 3. kategorieVítězové 3. kategorie

Vítězové 2. kategorieVítězové 2. kategorie

Hry se slovy

Kamarádi
Kateřina Janíková (5.A)

Kamarád Karel koupil Katce krásnou 
koženou kabelku ke kožichu. Kamarád-
ka Kamila koupila Katce kozačky, káro-
vanou kravatu ke kazajce. Kamarádi Ka-
rel, Kamila, Karolína koukali ke Katce, 
která kráčela ke kinu.

Modrá motorka
Barbora Gaidečková (5. A)

Marek měl malou modrou motorku. 
Modrá motorka měla malý motorek. 
Marek modrou motorku miloval.

Páv a pštros
Vít Jarolim (5.A)

Pyšný páv procházel pastvinou. Pěk-
ně pískal. Potom probudil pštrosa. 
Pštros pohonil páva po pastvině. Pštros 
pocuchal pyšnému pávovi peří.

Počítač
Lucie Seibertová (5.A)

Pavel pokřikuje po Petrovi. Petr plá-
če, pokazil Pavlovi počítač. Pavel prská: 
„Pitomý Petře!“ Petrova prababička po-
vídala Pavlovi: „Přestaň, porouchaný 
počítač přece půjde pryč! Potřebuješ 
pořádný počítač! Petrova prateta přive-
ze pozítří perfektní počítač.“ Pavel pře-
stal prskat.



Fotbalové jaro hlásí zpoždění!
Valašské Meziříčí – FC MSA 2:0

Jarní divizní premiéru měli fotbalisté FC MSA ve Valašském Meziříčí. 
Hrálo se na umělém trávníku a při vší úctě k pořadatelům a k ŘKF Moravy to 
bylo na hřišti, které mělo k divizní úrovni hodně daleko! Domácí plně využili 
tuto volbu a na své konto v boji o záchranu v divizi si připsali velmi cenné 
tři body. Věřme, že fotbalové jaro tak začne pro naše fotbalisty až v dalším 
kole v Opavě! Objektivně je třeba přiznat, že naše mužstvo se v tomto utkání 
porazilo vlastními chybami samo! Po nerozhodném poločase 0:0 jsme 
v úvodu toho druhého nabídli, po nevídané hrubce v rozehrávce uprostřed 
hřiště, domácím doslova a do písmene vedoucí gól. Jeho autorem byl v 51. 
minutě Macíček. Tento gól domácí fotbalisty uklidnil a jejich další gólovky, 
po našich naivních chybách ve středu pole, řešil famózními zákroky brankář 
Hlaváč. V 66. minutě dal konečnou podobu výsledku po závaru v našem 
pokutovém území druhým gólem Palát – 2:0. Jiskřička naděje nám ještě 
svitla v 72. minutě, své třicetimetrové sólo na domácího gólmana Trochtu 
však Juchelka zmařil ukvapenou střelou mimo tyče branky domácích a tím 
pohřbil vlastně jakékoliv naděje našeho mužstva alespoň na zisk jednoho 
bodu. Je to škoda, měli jsme na víc! Snad už v příštím utkání na hřišti, které 
je pro fotbal určeno svými rozměry, se našemu mužstvu povede mnohem 
lépe …. Před 150 diváky rozhodovala utkání trojice rozhodčích – Konečný 
B., Konečný P. a Goňa. 

Sestava Valašského Meziříčí: Trochta, Marek, Navrátil, Vaculín, Mikula, 
Bártecký, Michálek, Papřok (72. Plešek), Palát, Macíček, Horák (65. Bína)

Sestava FC MSA Dolní Benešov: Hlaváč, Eršil, Tchuř, Rozsíval, Moravec, 
Seidler, Václavek (72. Bochňák), Knopp, Juchelka, Bochňák, Punčochá, 
Literák (72. Koval), Buchta, Haas, Pekárek, Rohel 

Žluté karty: Domácí – Michálek, Palát, Vaculín Hosté – Tchuř, Moravec, 
Bochňák

Cenný zisk do tabulky pravdy!
SFC Opava „B“ – FC MSA 1:2

Nesmírně těžký los jarní části divize poslal hosty z Dolního Benešova 
už podruhé na hřiště soupeře, tentokrát k „derby“ utkání proti rezervě 
SFC Opava do Městských sadů. Řekněme hned v úvodu, že nedělní oběd 
chutnal určitě více obětavým hostům, kterým ani nepříjemný začátek 
zápasu nevzal chuť po bodovém zisku. Na světelné tabuli naskočila 6. 
minuta, když hlavní rozhodčí Kolář (na čarách mu asistovali Šenkýř a 
Nejezchleb) ukázal k údivu nejen hostujících hráčů, ale i diváků, po střetu 
gólmana hostů Hlaváče s Palkovičem, na značku pokutového kopu. Roli 
exekutora vzal na sebe Holčák a domácí vedli – 1:0… Opavští pokropeni 
touto nečekanou živou vodou roztočili kolotoč útočných akcí, kterým velel 
rychlonohý Holčák. Hlaváč mezi tyčemi branky Dolního Benešova se však 
rozchytal k excelentnímu výkonu a svými zákroky už další gólovou radost 
domácích nepřipustil. Ve 24. minutě tryskal gejzír radosti hráčů hostů na 
trávníku a jejich příznivců v hledišti naplno. Seidler se prošel nevídaným 
způsobem obranou domácích a Juchelka báječnou střelou dal Kovalíkovi 
mezi tyčemi branky SFC jasně najevo, že i v divizi umí hráči napálit míč 
takovým způsobem, za který by se nemusel stydět žádný kanonýr ani 
v Gambrinus lize – 1:1! Na trávníku bylo rázem všechno jinak. Suverenita 
modrožlutých se začala vytrácet a výsledek tohoto obratu nedal na sebe 
dlouho čekat. Ve 38. minutě svítil na světelné tabuli stav 1:2. Juchelka 
svým druhým gólem, s asistencí domácího Michalčáka (tečoval jeho 
střelu hlavou), rozesmutnil Kovalíka !!! Ten pak odvrátil pohromu svým 
bravurním zákrokem, když minutu před koncem 1. poločasu, stačil vytlačit 
hlavičku Punčocháře na rohový kop! Po přestávce už domácí výkon z 1. 
poločasu nezopakovali. Hosté z pozorné a nepropustné obrany vyráželi 
k nebezpečným brejkům. Ani oni však už radostné opojení z dalšího gólu 
neprožili. O překvapivé vítězství fotbalistů FC MSA se pak fantastickým 
zákrokem postaral Hlaváč, který z bezprostřední blízkosti vychytal v 62. 
minutě Bira a taky Holčák, který v 73. minutě orazítkoval z přímého kopu 
jenom levou tyč branky Hlaváče. Cenné tři body z hřiště favorita tak velmi 
příjemně upravili minusový zisk hostů v tabulce pravdy, když k toužebné 
„nule“ schází už jen bodík! 

Sestava SFC Opava: Kovalík, Pejša, Michalčák, Sabo (60. Thomas), 
Schaffartzik, Kašný Pomo, Holčák, Palkovič, Lička, Biro, Vaněk, Kosmál

Sestava FC MSA Dolní Benešov: Hlaváč, Štefek, Robin, Tchuř (10. 
Václavek) Eršil (73. Pekárek), Rozsíval, Moravec, Knopp, Juchelka, Bochňák, 
Punčochář (65. Koval), Seidler, Buchta, Literák, Řehánek 

Žluté karty: Domácí – 23. Pomo, 38. Palkovič Hosté – 6. Hlaváč, 31. 
Juchelka, 55. Václavek, 73. Eršil

Domácím proklouzlo vítězství mezi prsty!
FC MSA – FK Šumperk 1:1

Lídr tabulky se netajil před začátkem utkání touhou po dalším bodovém 
zisku na své cestě do MSFL. V domácím kolektivu však našel nečekaně 

zdatného a houževnatého soupeře. Na výtečně připraveném trávníku se 
tak od počátku zápasu odehrávala kvalitní fotbalová partie. V 1. poločase 
roztleskali diváky fotbalisté obou mužstev dvakrát. Ve 13. minutě orazítkoval 
břevno překvapeného gólmana hostů Kameníka nádhernou střelou, po akci 
Bochňáka s Eršilem, kanonýr Juchelka. Na druhé straně měl na kopačkách gól 
rychlonohý Pobucký, ale tváří v tvář brankáři Hlaváčovi nezkrotil ve vyložené 
pozici nezbedně poskakující míč. Hosté ze Šumperka vyčkávali trpělivě na 
svou šanci, ale jejich hra dostala krátce po změně stran pořádnou trhlinu. 
Nová světelná tabule na stadionu FC MSA ukazovala 52. minutu a 125 
diváků v ochozech jásalo. Před brankou Kameníka se elegantně uvolnil 
Juchelka a jeho nadýchaný centr poslal Literák nekompromisně hlavou 
za jeho záda – 1:0. Vedoucí gól domácích ještě více pošramotil sebevědomí 
hostů. Ti hledali cestu k vyrovnání až do samého závěru zápasu. Domácí 
měli ještě dvě příležitosti k pojištění svého náskoku, ale ani akce Literáka 
v 72. minutě a Eršila o pět minut později pojistku na vítězství nepřinesly. 
Hosté tak z minima vytěžili maximum. V 86. minutě rozehráli před 
brankou Dolního Benešova biliárovou akci a Knápek nekompromisně 
určil konečný výsledek a dělbu bodů – 1:1. Blíže k vítězství měli tentokrát 
fotbalisté domácích, hosté si však do tabulky pravdy odvezli nesmírně cenný 
bod! 

Sestava FC MSA Dolní Benešov: Hlaváč, Štefek, Robin, Eršil, Rozsíval, 
Moravec, Václavek, Knopp, Juchelka, Bochňák, Literák (80. Punčochář), 
Seidler (65. Tchuř), Koval, Pekárek, Haas, Rohel

Sestava FK SAN-JV Šumperk: Kameník, Szöcs, Lošťák (73. Hruda), 
Opravil, Král, Skopal, Pobucký, Knápek, Novák, Horák, Křepelka (60. Zubo)

Utkání za příjemného počasí rozhodovali: Stloukal, Seidl a Drápal
Žluté karty: Domácí – 33. Štefek Robin, 66. Juchelka, 75. Václavek Hosté – 

45. Novák, 47. Knápek, 90. Horák

Veselé velikonoce slavili Dolnobenešovští
TJ VOKD Poruba - FC MSA 2:3

Domácí fotbalisté namlsaní přesvědčivým vítězstvím 0:4 v minulém 
kole v Kravařích vlítli do zápasu jako tajfun. Rychlonohý Martinka 
podporovaný Lokšou v úvodní čtvrthodince několikrát rozebrali obranu 
hostů. Na Hlaváče v brance ale nevyzráli. Ten se zaskvěl v 8. minutě, když 
z bezprostřední blízkosti kryl gólovou hlavičku Starého. Marně se taky domácí 
dožadovali penalty po zákroku Robina Štefka, který elegantně obral ve vápně 
o míč ostrostřelce Martinku. Penalta však přišla, ale k nelibosti Poruby po 
zákroku Svatonského, který sestřelil Literáka ve vyložené pozici a byl rád, 
že za svůj „kousek“ viděl jen kartu žluté barvy! Roli exekutora vzal na svá 
bedra Juchelka a od 14. minuty vedli hosté – 0:1. Sebevědomí domácích 
utrpělo pořádnou trhlinu. Porubští pak děkovali hostujícímu Rozsívalovi, 
že v 18. minutě nezavěsil svou pumelici do jejich sítě po nádherném sólu 
přes celé hřiště! Vyrovnání měl na kopačkách Woznica, ale jeho střela ve 
22. minutě jen o chlup minula pravou tyč už překonaného Hlaváče. Na 
ukazateli svítila 29. minuta a domácí se vrátili do hry. Martinka využil 
chybu v rozehrávce hostů a nechytatelnou dělovkou vyrovnal stav utkání 
na – 1:1. Do kabin mohli odcházet nakonec spokojeněji domácí, ale proti 
byl brankář Hlaváč, který fantastickým zákrokem kryl u levé tyče dělovku 
Starého! Vstup do druhého poločasu vyšel skvěle fotbalistům Poruby. V 50. 
minutě rozehrál Sluka elegantně přímý kop a důrazný Lokša propasíroval 
míč do dolnobenešovské branky – 2:1. Málokdo ze znalců místních 
fotbalových poměrů si v této chvíli myslel, že vítězství nezůstane „doma“. 
Hosté reagovali na nepříznivý vývoj změnou v sestavě. Do hry naskočil v 53. 
minutě další útočník Punčochář. Změna přinesla nečekané ovoce už po 
minutě hry. Rychlík Literák provětral pravou stranu obrany domácích 
a naservíroval balón přímo na kopačky nabíhajícího Seidlera, který 
se nemýlil – 2:2. Suverenita domácích byla rázem ta tam! Než stačili toto 
zděšení rozdýchat bylo utkání rozhodnuto. Akci jako z učebnice fotbalu 
předvedli v 63. minutě znovu hosté a druhým gólem Seidlera dokonale 
otočili výsledek – 2:3!!! Fotbalisté Poruby se sice v samotném závěru ještě 
pokusili o zisk alespoň jednoho bodu, ale v 80. minutě odpálil míč směřující 
do branky hostů nekompromisně Robin Štefek. V 88. minutě se pak šel po 
2. žluté kartě předčasně sprchovat Svatonský a dílo zkázy bylo dokonáno! 
V nastaveném čase pak svým pokusem Lokša vyprášil jenom rukavice 
brankáře Hlaváče. Fotbalisté Dolního Benešova si tak připravili nečekaně 
příjemnou „pomlázku“ a třemi plusovými body si připravili pozici na cestu 
do horních pater divizní tabulky! 

Sestava TJ VOKD Poruba TCHAS: Klapek, Limanovský, Klimek, 
Starý (71. Lesniak), Sluka Woznica, Stvatonský, Horák, Martinka, Lokša, 
Wojnarovský 

Sestava FC MSA Dolní Benešov: Hlaváč, Štefek, Robin, Eršil, Rozsíval, 
Moravec, Václavek (53. Punčochář), Knopp, Juchelka, Bochňák, Literák (78. 
Tchuř), Seidler (80. Pekárek), Koval, Buchta, Řehánek

Utkání rozhodovali: Vacula, Kneisl, Konečný B.
Žluté karty: Domácí – 14. a 88. Svatonský, 36. Lokša Hosté – 29. Štefek 

Robin, 64. Literák, 82. Bochňák 90. Hlaváč Červené karty: Domácí – 88. 
Svatonský



Dokonalé aprílové drama v režii domácích!
FC MSA – Hájek a Synové 3:2

Nevídané aprílové drama sledovalo v ochozech 164 diváků. Změny počasí 
jsou pro toto období příznačné. Tentokrát se však vrtochy počasí přenesly i na 
hrací plochu! Před zahajovacím hvizdem se spustil vydatný déšť. Blahodárně 
působil na hosty jako živá voda. Moravčík, Jahoda, Molnár však ve 3., 8. a 
10. minutě ladili střeleckou mušku. Do střelecké listiny se tak po tomto 
uragánu zapsal překvapivě jako prvý kapitán domácích Juchelka, který 
elegantně zakončil pohlednou akci Seidlera – 1:0. Vedení domácích však 
mělo doslova jepičí život. Osudnou se jim stala 13. minuta. Odražený míč 
po přímém kopu hostů napálil nekompromisně do sítě brankáře Hlaváče 
Sokol a na světelné tabuli svítily dvě jedničky – 1:1. Nejen provazce vody 
zchladily fotbalisty domácích. O to se daleko větší mírou postaral Schreier, 
který ve 27. minutě využil zaváhání obrany domácích, včetně brankáře, 
a hosté vedli – 1:2! Do kabin tak odcházeli v daleko lepší náladě fotbalisté 
z Jakubčovic. Jako mávnutím kouzelným proutkem se do druhého dějství 
změnilo dění nejen na obloze, ale i na hrací ploše! Trávník zalily paprsky 
jarního slunce a na tuto změnu nebude rád vzpomínat především gólman 
hostů Pospěch. Dobře postaveným tyčím děkoval v 57. minutě, když hlavička 
Literáka jen těsně minula pravou šibenici. Pospěch se pak doslova a do 
písmene zaskvěl v 62. minutě, když na brankové čáře zkrotil míč po hlavičce 
Punčocháře. Stejný hráč pak v 83. minutě poslal svou střeleckou navštívenku 
do jeho náruče. Hosté kontrolovali hru a rozptylovali se myšlenkou, že 
v případě vítězství se mohou vyhoupnout na první příčku divizní tabulky. 
Jak jinak si lze vysvětlit to, že závěrečná pětiminutovka zvedala diváky 
ze sedadel a hostům po závěrečném hvizdu zbyly jen oči pro pláč…V 85. 
minutě nachytal Literák svým vysokým lobem Pospěcha na „švestkách“ 
a ten skončil překvapivě v jeho síti – 2:2. Ochozy bouřily nadšením a 
domácí fotbalisté „vstali z mrtvých“! V závěrečné minutě řádné hrací doby 
pak tryskaly gejzíry radosti na dolnobenešovském trávníku jako vřídlo 
v Karlových Varech. Punčochář svým premiérovým gólem v barvách FC 
MSA knokautoval hosty smrtícím direktem a stanovil konečný výsledek 
zápasu na – 3:2!!! Kdo neviděl, neuvěří! Domácí fotbalisté tak dokonale 
otočili nepříznivý stav zápasu a za nevídaných ovací si prodloužili sérii 
neporazitelnosti už o čtvrtý „zářez“! 

Sestava FC MSA Dolní Benešov: Hlaváč, Štefek Robin, Tchuř (81. Koval), 
Eršil (67. Václavek), Rozsíval, Knopp, Juchelka, Bochňák, Punčochář, Seidler, 
Literák, Pekárek, Haas, Rohel 

Sestava Hájek a Synové: Pospěch, Malina, Bitta, Sokol, Jahoda, Vávra, 
Jašek, Molnár, Moravčík, Šrom, Schreier (67. Chudík), Bezděk, Lang, Richter

Utkání rozhodovali: Vostrejž, Beneš Jiří, Viščoř
Žluté karty: Domácí – 69. Bochňák Hosté – 39. Šrom, 67. Moravčík, 88. 

Jašek

Po celotýdenním dešti nebyla 
horká půda tak horká!

FK Mikulovice o.s.- FC MSA 2:3
Domácí ambiciózní nováček si v letošním ročníku divize nevede vůbec 

špatně. Bez odloženého utkání na domácím hřišti s Brumovem atakuje příčky 
na stupni vítězů! V podzimním utkání v Dolním Benešově prohráli domácí 
1:3! Kostky tak byly před utkání vrženy, hosté se netajili touhou po odvetě. Než 
však stačili zformovat své obranné řady, zahrozili Mikulovice první gólovkou. 
Onciul našel ve 3. minutě dlouhým centrem hlavu nabíhajícího Karakasidise 
a Hlaváč se poprvé zaskvěl parádním zákrokem. Po čtvrthodině, která se 
odehrála v režii domácích však hosté ukázali v čem je jejich dosavadní jarní 
síla! Rychlonohý Literák se báječně uvolnil na levé straně obrany domácích 
a nekompromisně zavěsil míč do pravé šibenice překvapeného Červenky 
– 0:1! Vedoucí gól hostů pořádně pocuchal sebevědomím domácích. Ti však 
mohli děkovat fotbalové štěstěně, že nebylo ještě hůř. Ve 27. minutě zasvištěla 
střela Juchelky jen těsně vedle levé tyče už překonaného Červenky v brance 
domácích. Ve 33. minutě pak Červenka fantastickým zákrokem posunul míč 
po střele Literáka z levé šibenice na rohový kop. Nedáš – dostaneš platilo 
i tentokrát. Mikulenka ve 42. minutě rozehrál rohový kop z levé strany 
a míč s pomocí teče hostujícího Bochňáka skončil v síti překvapeného 
gólmana hostů Hlaváče – 1:1. V závěrečných minutách 1. půle se však 
stalo to, co nikdo z domácích hráčů ani jejich příznivců nečekal. Ve 44. 
minutě svítil na světelné tabuli stav 1:2, hosty poslal znovu do vedení, po 
elegantním uvolnění, prudkou střelou Punčochář – 1:2! Domácí vletěli do 
druhého poločasu s jasným cílem. Otočit stav zápasu v nejkratším možném 
čase. Už po dvou minutách hry skončila hlavička Hlouška jenom na břevně 
branky Dolního Benešova. Pořádný šok si však Mikulovičtí prožili v 50. 
minutě hry. Tchuř rozběhl bleskovou akci po levé straně. Přistrčil míč 
před vápnem Eršilovi, jeho dělovku stačil Červenka vyrazit před sebe, ale 
proti dorážce Seidlera už byl bezmocný – 1:3!!! Domácí přeskupili své řady, 
začali hrát na tři útočné hroty. Do zápasu se vrátili dalším gólem nejlepšího 
střelce divize „E“ Onciula, který v 65. minutě snížil z přímého kopu stav 

na – 2:3! Do konce řádné hrací doby, včetně čtyřminutového nastavení, se 
však pozorně hrající hosté už nedali ničím překvapit. Mikulovicím scházel 
klid v koncovce a změnu skóre pak odmítl famózním zákrokem Hlaváč, který 
u své pravé tyče zlikvidoval gólovou hlavičku Hložánky v 87. minutě hry! 
Přítomých 300 diváků tak teprve podruhé v letošním ročníku neradovalo 
z vítězství svého mužstva! Dolnobenešovským se stoprocentně vydařila 
odveta za podzimní import bodů do Mikulovic! Hosté nejen výsledkem, ale i 
odhodlaným a obětavým výkonem potvrdili svou veleúspěšnou jarní fazónu! 
Už teď se v Dolním Benešově všichni těší na šlágr příštího kola ve kterém 
hostí „mužstvo jara“, kterým FC MSA nepochybně je, vedoucí tým tabulky 
ze Zlína!

Sestava FK Mikulovice : Červenka, Sedlák, Hloušek, Karakasidis, Žáček 
(46. Burian M.), Burian K., Mikulenka, Onciul, Ganaj, Matěj, Špiler (59. 
Švancer)

Sestava FC MSA Dolní Benešov: Hlaváč, Štefek Robin, Tchuř, Eršil 
Rozsíval, Knopp, Juchelka, Bochňák, Punčochář (74. Václavek), Seidler (90. 
Pekárek), Literák (80. Koval), Haas, Rohel

Utkání rozhodovali: Drápal, Seidl, Celetka
Žluté karty: Domácí – 21. Žáček, 40. Burian K. Hosté – 36. Knopp

Do třetice to už nevyšlo!
FC MSA – Tescoma Zlín „B“ 1:2

Třikrát se v jarní části divize představil v souboji s domácími fotbalisty 
vedoucí celek divizní tabulky! Šumerk uhrál remízu, Hájek a Synové prohráli 
a až třetí utkání dokázali vyhrát fotbalisté druholigové rezervy Tescomy 
Zlín, kterou však mistrovsky dirigoval druholigový „karetní hříšník“, 
primáš Martin Vozábal!. Objektivně je však třeba dodat, že k vítězství hostů 
rozhodující mírou přispěli domácí! Dolnobenešovským patřil úvod zápasu. 
V 5. minutě orazítkovala střela Seidlera levou tyč branky hostů. Za další čtyři 
minuty vytlačil Dostál v brance Zlína míč směřující za jeho záda očima na 
rohový kop. Ve 23. minutě viděli diváci první gól, bohužel v síti domácích. 
Na prudký centr z pravé strany Vozábal nedoskočil, ale za ním stojící 
Starec se už nemýlil – 0:1. V následující minutě si Hlaváč v brance domácích 
poradil se střelou kanonýra Vozábala a dorážka Linka pak skončila v zámezí. 
Po půlhodině hry odstoupil ze hry, po souboji s domácím obráncem, 
zraněný Červenka. Ve 37. minutě pak rozehrál Vozábal nádherně přímý 
kop a hlavička Kociána skončila na břevně branky domácích. Minutu před 
koncem 1. poločasu pak aplaudovali diváci domácímu gólmanovi Hlaváčovi, 
který fantasticky zlikvidoval Vozábalovo sólo! Parádní divizní fotbal se hrál 
i po přestávce! Domácí se snažili o vyrovnání, hosté pohlednou a přesnou 
kombinací nevynechali ani jednu příležitost k bleskovým protiútokům. 
Domácí držel ve hře brankář Hlaváč, který v 75. minutě kryl dorážku 
Starce po přímém kopu Kašpara. V závěrečné desetiminutovce se pak 
děly věci. Obrana hostů strnula v 83. minutě po faulu Václavka na hranici 
pokutového kopu. Po dvou minutách však propukla na hřišti i v hledišti vlna 
euforie. Po chybě gólmana hostů kopal Eršil přímý kop, před brankou 
se báječně uvolnil Punčochář a jeho dělovka skončila v levé šibenici – 
1:1. Dolnobenešovští však v euforii pozapomněli na zadní vrátka! Jinak by 
nebylo možné, že po necelé minutě se stav znovu měnil…. Zlínští rozehráli 
bleskově míč a zcela nekrytý Novák jim zajistil už ztracené tři body – 1:2! 
I takový umí být fotbal. Diváci však viděli velmi kvalitní fotbal a hosté jasně 
ukázali proč vévodí letošní tabulce divize „E“! Jedno poučení by si však 
fotbalisté domácích měli z tohoto zápasu odnést! Zápas končí až závěrečným 
hvizdem rozhodčího! 

Sestava FC MSA Dolní Benešov: Hlaváč, Štefek Robin, Tchuř, Eršil 
Rozsíval (67. Pekárek), Knopp, Juchelka, Bochňák, Punčochář, Seidler (63. 
Koval), Literák (46. Václavek), Haas, Rohel

Sestava Tescoma Zlín : Dostál, Zábojník, Linek, Jasenský, Kocián, Bublák, 
Červenka (Řezáč 90. Cvešper), Vozábal, Vitásek, Starec (70. Novák), Kašpar, 
Balážik

Utkání rozhodovali: Nesrsta, Viščoř, Vojkovský
Žluté karty: Domácí – 27. Bochňák, 58. Rozsíval Hosté – 31. Linek, 84. 

Dostál, 86. Kocián

K fotbalu nepatří jen hráči!
Elseremo Brumov - FC MSA 1:1

Pro domácí fotbalisty mělo toto utkání mimořádný význam. Po sérii 
remízových výsledků se mužstvo dostalo do bezprostředního pásma sestupu. 
Dolnobenešovští naopak po zcela zbytečné porážce od vedoucího Zlína 
v minulém kole prahli po bodovém zisku. V sestavě FC MSA se poprvé na 
jaře objevil mezi tyčemi brankář Rohel a svým výkonem potvrdil, že taky on 
umí být oporou! Hosté začali zápas bez bázně a hany. Už po šesti minutách 
prověřil gólmana domácích Dubce Juchelka. Čtvrthodinu zakončil dělovkou 
Seidler a Dubcovi málem vyrazil dech. Když ani lob Juchelky ve 26. minutě 
neskončil v síti branky Brumova svítily na tabuli dvě nuly! Za celý první 
poločas si domácí vypracovali jedinou gólovku. Hlavičku Rittera v 31. minutě 
však Rohel bezpečně zkrotil na brankové čáře! Před odchodem do kabin 



pak vyděsil Dubce v brance Brumova tvrdou střelou Punčochář ! Druhý 
poločas začal v kvapíkovém tempu. V 51. minutě orazítkoval dělovkou 
z přímého kopu Školník břevno hostující branky. Z následného protiútoku 
se pak poprvé měnil stav zápasu. Eršilovu pumelici Dubec pouze vyrazil 
k nohám dobíhajícího Juchelky a ten posunul ukazatel skóre na 0:1! Do 
kolen mohli jít domácí v 60. minutě, ale Dubec skvěle konečky prstů udržel 
míč u své pravé tyče po přímém kopu Seidlera. Ani série střídání domácích 
nepřinesla změnu nepříznivého stavu. Na konečném výsledku se pak 
podíleli aktéři ojedinělého útoku domácích, kterým se dostali až před branku 
Dolního Benešova. Dlouhý, nakopnutý míč se snažil zpracovat Križko, 
míč mu odmítnul poslušnost, ale Križko v nefotbalové pozici zkušeně 
využil kontaktu s hostujícím obráncem a po pádu se radoval z, více než 
přísně, nařízené penalty rozhodčím Skříteckým. Martinka pak ze značky 
pokutového kopu srovnal stav zápasu na - 1:1. Nebýt této standardky, tak 
by fotbalisté Brumova gól nedali ani kdyby se hrálo obrazně řečeno až do 
rána….Dolnobenešovští jednoznačně ztratili dva body, tentokrát však nejen 
vlastní vinou! Hodnotu a význam získaného bodu domácích pak ukáže 
až tabulka po posledním 30. kole. Starostí se záchranou se však fotbalisté 
Elserema asi nezbaví až do závěrečného kola. Jejich los je nezáviděníhodný! 

Sestava Elserema Brumov : Dubec, Križko, Sucháček, Lendvay, Beňo, 
Školník, Martinka, Dekleva, Naňák, Řehák (46. Petrik), Ritter (62. Smolík), 
Juřica, Vypušťák 

Sestava FC MSA Dolní Benešov: Rohel, Štefek Robin, Tchuř (77. Štefek 
Roman), Eršil Rozsíval, Knopp, Juchelka, Bochňák, Punčochář (80. Haas), 
Seidler, Literák, Václavek, Koval, Pekárek, Hlaváč

Utkání rozhodovali: Skřítecký, Drozdy, Soukal
Žluté karty: Domácí – 49. Ritter, 60. Križko, 62. Lendvay, 65. Beňo, 81. 

Školník Hosté – 55. Seidler

Podlehli jarní únavě!
FC MSA – Spartak Hulín 0:3

Divizní fotbalisté absolvují náročný „anglický“ týden. Dolní Benešov 
přivítal poslední celek z absolutní špičky divizní tabulky. Sportovně je třeba 
uznat, že hosté se představili v mimořádně dobrém světle. V porovnání s nimi 
působili fotbalisté se znakem MSA na hrudi tentokrát malátně. Od úvodního 
hvizdu se hrál „tempo fotbal“. Do 40. minuty připomínal zápas souboj 
hostů s brankářem domácích Hlaváčem. Ten postupně vychytal Václavíčka, 
Mršťáka a dvakrát se musel před jeho uměním sklonit i „špílmachr“ Laciga. 
Když už se zdálo, že mužstva půjdou do kabin za bezbrankového stavu, šli 
hosté šťastně do vedení. Ve 41. minutě využil špatně zahraného „ofsajd 
systému“ domácích Zlámal a své sólo z poloviny hřiště přetavil ve 
vedoucí gól – 0:1! Dolnobenešovští si pak zhluboka oddechli o dvě minuty 
později, když střela Mršťáka skončila těsně vedle levé tyče opuštěné branky 
domácích… O výsledku utkání se rozhodlo vlastně už po třech minutách 
hry druhé půle. Biliárovou akci hostů zakončil přesnou hlavičkou Laciga 
– 0:2. Z tohoto úderu se už domácí nezvedli. Vytvořili si několik více než 
gólových šancí, ale nervozita a nepřesnost svazovala jejich kopačky až do 
konce utkání. Přesnou mušku nenašli ani Juchelka v 70. minutě, ani střídající 
Literák. K nim se pak v 77. minutě přidal i Eršil, kterému se po jeho pokusu 
podařilo málem prostřelit těžké dešťové mraky…Konečnou podobu 
výsledku pak dal z dobře rozehraného rohového kopu Václavíček – 0:3! 
Hosté si za předvedený výkon výhru zasloužili, domácí jim to však tentokrát 
svým mdlým výkonem podstatně ulehčili. S nečekaným ochlazením, které je 
asi předzvěstí nástupu „TŘÍ ZMRZLÝCH“, tentokrát doslova zmrzly i naděje 
domácích na posun do horních pater divizní tabulky! Věřme, že už v sobotu 
složí fotbalisté FC MSA úspěšný reparát v dalším utkání na domácím hřišti!

Sestava FC MSA Dolní Benešov: Hlaváč, Štefek Robin, Štefek Roman (70. 
Tchuř), Eršil, Rozsíval (84. Haas), Knopp, Juchelka, Bochňák, Punčochář, 
Seidler (60. Literák), Václavek 

Sestava Spartaku Hulín : Janalík, Barcuch, Cetkovský, Číhal, Václavíček, 
Mršťák, Laciga, Kadlec, Ševela (89. Němec), Kutňák (86. Trnčák), Zlámal (66. 
Vávra)

Utkání rozhodovali: Horák, Machálek, Caletka
Žluté karty: Domácí – 38. Juchelka, 44. Štefek Robin Hosté – 18. Číhal, 

36. Cetkovský, 40. Zlámal, 90. Janalík

Z domácí tvrze je torzo!
FC MSA – Jiskra Rýmařov 0:3

O tom, že domácí prostředí ještě nemusí být výhodou se dokonale 
přesvědčili fotbalisté Dolního Benešova. Zatímco vstup do jarní části divize 
vyšel domácím nad očekávání dobře, mužstvo dokázalo bodovat v těžkých 
zápasech na hřištích soupeřů, teď si už potřetí doma vylámalo zuby! Po 
fotbalistech Zlína, Hulína si všechny body odvezli i fotbalisté posledního 
celku divizní tabulky do Rýmařova…Domácí začali ve velkém stylu. Ve 3. 
min. nepropasíroval Punčochář míč za záda Hampla ani na brankové čáře. 
O šest minut později minul míč po hlavičce Eršila těsně levou šibenici. Do 
30. minuty pak spálili domácí další dvě tutovky. Přesnou mušku marně 

hledali Punčochář i Juchelka. Těsně před odchodem do šaten využili 
hosté zaváhání domácí obrany a Šupák přesným lobem poslal své 
mužstvo do vedení – 0:1. Rýmařovští mohli svůj náskok ještě v poslední 
minutě 1. poločasu zvýraznit, ale Spáčil své sólo nezakončil. Po přestávce 
všichni příznivci domácích čekali obrat ve vývoji zápasu. Bohužel marně! 
Ve skrumáži před domácí brankou se v 55. minutě nejlépe orientoval 
znovu Šupák a hosté vedli – 0:2. Ani za tohoto stavu však domácí 
nerezignovali. Nervozita jim však svazovala nohy. V 73. minutě čaroval 
Hampel v brance hostů, Juchelkovu pumelici udržel zázračně pod svým 
tělem. Jiskřička naděje svitla domácím v 79. minutě. Rozhodčí nařídil za faul 
na pronikajícího Juchelku pokutový kop. Za protesty se šel navíc předčasně 
sprchovat protestující Spáčil. Bohužel, ani kanonýr domácích neměl svůj 
den a jeho penaltový pokus skončil na rukavicích Hampla …Totálního 
kolapsu fotbalistů FC MSA pak využil ještě Večera, který třetím gólem 
dal výsledku konečnou podobu – 0:3! Slabou náplastí na tento nečekaný 
propadák pak byla nastřelená tyč branky Rýmařova Punčochářem. Štika 
jarní divizní tabulky se překvapivě utopila ve „vlastních vodách“. Hosté si tak 
na své konto připsali pět kol před koncem letošního ročníku divize cenné 
body. Není bez zajímavosti, že právě fotbalisté Rýmařova mají v letošním 
ročníku s celkem FC MSA veleúspěšnou bilanci, šest bodů a skóre 7:1!!! 

Sestava FC MSA Dolní Benešov: Hlaváč, Štefek Robin, Štefek Roman 
Tchuř, Eršil, Václavek, Knopp, Juchelka, Bochňák, Punčochář, Literák (46. 
Seidler) 

Sestava Jiskra Rýmařov : Hampel, Martinka, Jahoda, Hapka, 
Spáčil, Přecechtěl, Ondruška (79. Kocúr), Jiřičný, Večeřa, ˇAsupák (82. 
Macrineanu), Vicenec

Utkání rozhodovali: Kantor, Orieščik, Latoň
Žluté karty: Domácí – 55. Štefek Roman, 61. Štefek Robin Hosté – 66. 

Martinka, 71. Spáčil, 76. Šupák, 79. Spáčil Červená karta: 79. Spáčil

Velké Losiny zůstaly viset v sestupovém 
pásmu!

Lázně Velké Losiny-FC MSA 0:0
Utkání zásadního významu v boji o zachování divizní existence 

sehráli fotbalisté domácích právě proti nám. Po debaklu v minulém kole 
měli jednoznačný cíl, naplno bodovat! Ani naše mužstvo nemělo před 
zahajovacím výkopem lehkou pozici. Po třech porážkách jsme chtěli 
tuto hrozivou bilanci přerušit. Domácí začali očekávaným náporem. 
Ostrostřelec Pinkava prověřil jako první kvality brankáře Rohela, ale ten 
si ve 12. minutě s jeho dělovkou u pravé tyče poradil. Ve 20. minutě pak 
táhlá střela Okrouhlého skončila těsně nad břevnem naší branky v zámezí. 
Naše pozorná a pohyblivá obrana však mnoho příležitostí domácím ke 
gólu nedopřála. Po půlhodině jsme se však mohli radovat my, ale nádherná 
střela Eršila jen o pověstný chlup minula svůj cíl. Po změně stran jsme 
začali v kvapíkovém tempu. V rozmezí úvodních tří minut se v nadějných 
gólových pozicích objevili Literák, Juchelka a Rozsíval, do střelecké listiny se 
však k naší lítosti nezapsali. Příznivci domácích pak aplaudovali Čembovivi, 
který v 57. minutě trefil spojnici břevna a tyče, ale kýženého gólu se ani 
do konce zápasu nedočkali. Naopak v 74. a 77. minutě děkovali, že po 
nádherné hlavičce Juchelky a vydařené střele Knoppa neskončil míč v pravé 
šibenici už překonaného gólmana domácích Šeba… Poslední nadějnou 
příležitost Velkých Losin na vítězný gól v 82. minutě však nevyužil ani 
Pinkava. Že utkání skončilo nakonec dělbou bodů, za to mohou děkovat 
domácí fotbalisté především svému brankáři Šebovi, který v poslední 
minutě stačil zázračně vyrazit dělovku Punčocháře. Velké Losiny tak po 
tomto zápase zůstaly v bezprostředním pásmu sestupu a pravděpodobně 
s  Rýmařovem, Brumovem a Hranicemi si rozdají v posledních čtyřech 
kolech nezáviděníhodnou partii o „Černého Petra“! 

Sestava Sokola Lázně Velké Losiny: Šebo, Zatloukal, Okrouhlý, Vývoda, 
Navrátil, Tabaček, Mráček (64. Pásto), Čemba. Michalčák, Přikryl (81. 
Červenka), Pinkava, Nedvěd, Zbořil

Sestava FC MSA Dolní Benešov: Rohel, Štefek Robin, Štefek Roman, 
Eršil, Rozsíval, Václavek, Knopp, Juchelka, Bochňák, Seidler (70. Koval), 
Literák (63. Punčochář), Tchuř, Hass, Pekárek, Hlaváč 

Utkání rozhodovali: Miko, Konečný B., Kantor
Žluté karty: Domácí – 25. Zatloukal, 37. Přikryl, 85. Tabaček Hosté – 51. 

Literák, 67. Rozsíval, 82. Štefek Robin 

Indiánům pršelo štěstí!
MFK Havířov - FC MSA 1:0

V Havířově nikdo neřekne domácím fotbalistům jinak než „Indiáni“. 
Mužstvo, které před začátkem jarních odvet patřilo ke kandidátům sestupu 
skvostným jarem postupuje čím dál výše do horních pater tabulky. Tři kola 
před koncem divizní soutěže mají domácí jistotu záchrany! Bodovat chtěli 
naplno i v tomto zápase. V prvním poločase si však domácí vypracovali 
pouze jednu gólovou příležitost, hlavička Galajdy se však ve 31. minutě 
mezi tyče branky Benešova nevešla! Hosté byli daleko agilnější. V 15. 



minutě netrefil hlavičkou domácí svatyni Punčochář. O sedm minut 
později skončila pohledná střela stejného hráče z přímého kopu pouze na 
boční síti už překonaného gólmana Svatoše. Štěstí a dobře postavené tyče 
havířovské branky uchránily domácí od pohromy ve 37. minutě po střele 
Literáka! O přestávce se spustil hustý déšť. Štěstí pršelo plným proudem 
fotbalistům domácích. V 52. minutě propasíroval Voznica nadvakrát 
míč za záda gólmana Hlaváče a poslal „Indiány“ do vedení – 1:0. O čtyři 
minuty později měl na svých kopačkách pojistku stejný hráč, ale své tutové 
pozice se neskutečně zaleknul…Hosté z Dolního Benešova překvapivě 
tlačili domácí před jejich branku, ale kýženého gólu se nedočkali! Na 
gól čekají už neuvěřitelných 310 minut a to je hlavní příčinou toho, že i 
tentokrát se z Havířova vracejí domů bez zisku bodu. Havířovští hráli 
od 81. minuty oslabeni o dva vyloučené hráče, ale ani tuto „přesilovku“ 
nepřetavili hosté ve vyrovnávací gól. Nejblíže k němu měli v 88. minutě, ale 
hlavička Punčocháře skončila jenom na břevně už překonaného Svatoše….
Všichni příznivci Dolnobenešovské kopané věří, že se jejich fotbalistům 
podaří prolomit „gólové prokletí“ ve zbývajících třech kolech a úspěšnými 
výsledky tak potvrdí tolik povedený vstup do fotbalového jara! 

Sestava MFK Havířov: Svatoš, Dittrich (90. Pištěk), Husárik, Pristáš (83.
Václavík), Valový (66. Psík), Sittek, Schovajsa, Sáblík, Pohorelli, Voznica, 
Galajda, 

Sestava FC MSA Dolní Benešov: Hlaváč, Štefek Robin, Štefek Roman, 
Eršil, Rozsíval, Knopp, Juchelka, Bochňák, Koval (63. Václavek), Literák 
(70.Tchuř) Punčochář, Hass, Rohel 

Utkání rozhodovali: Osička, Tobola, Vojkovský
Žluté karty: Domácí – 18. Pristáš, 22. a 81. + ČK Voznica, 28. a 79.+ ČK 

Schovajsa Hosté – 11. Rozsíval, 39. Punčochář, 73. Štefek Roman 

Na „Prajzské“ kraluje po derby Dolní 
Benešov!

FC MSA – SK Kravaře 3:2
Ostře sledované „prajzské“ derby všemi kluby ze suterénu divizní tabulky 

překvapení nepřineslo. Konečný výsledek zdaleka nerozluštil sestupovou 
tajenku a podobně jako v právě skončené 2. fotbalové lize se ještě ve 180-
ti minutách, které chybí do ukončení letošního divizního ročníku, máme 
na co těšit! Hosté z Kravař začali utkání nad očekávání dobře. Už v 8. 
minutě rozehrál kapitán Klösel výtečně přímý kop a hlavička Poštulky 
skončila v síti brankáře Rohela – 0:1! Vedoucí gól byl živou vodou 
na kravařskou hru. O čtyři minuty později jen famózní zákrok Rohela 
zmařil tutovku Ferenzovi! Za ruku hostujícího obránce v pokutovém 
území kopali domácí v 18. min. penaltu a Bochňák srovnal stav zápasu 
na – 1:1. Od tohoto okamžiku se obraz hry podstatně změnil. Převahu 
získávali hráči v domácích dresech. Od pohromy zachránil hosty ve 27. 
minutě fantastickým zákrokem brankář Hladký, který si poradil s pumelicí 
Tchuře. Vedoucí gól domácích vstřelil znovu z penalty, za faul Knoppa 
na Punčocháře ve vyložené gólové pozici, muž pevných nervů Bochňák 
– 2:1. Že po tomto zákroku pokračoval hostující obránce dále ve hře, 
nepochopil ani jeden z přítomných diváků….Druhý poločas se odehrával 
pod taktovkou fotbalistů MSA. Srdce fotbalových příznivců plesala v 56. 
minutě hry. Domácí kanonýr Juchelka ukázkovou střelou do levé šibenice 
nedal gólmanovi hostů Hladkému ani tu nejmenší šanci a posunul 
ukazatelem skóre na – 3:1. Z tohoto úderu se už hosté, kterým očividně 
ubývaly síly, nevzpamatovali. Dalším gólovým příležitostem domácích 
scházel klid v koncovce. Hosté se mohli vrátit do zápasu v 77. minutě po 
střele Ferenze, která se z dobré pozice mezi tyče nevešla a stejný osud měl 
i pokus Šimečka v 83. minutě hry. Konečnou podobu výsledku tak dal až 
Peterek, která v 94. minutě poslal míč podruhé za záda brankáře Rohela 
– 3:2. Favorit si tak zaslouženě připsal, po neúspěšné sérii, na své konto 
všechny body a dal tak pádnou odpověď všem pochybovačům o férovosti 
závěru divizní soutěže…. V ochozech sledovalo toto „derby“ 435 platících 
diváků, kteří jen marně kroutili hlavami nad nepochopitelným kousky 
„taky příznivců“ obou táborů, kteří v žádném případě tomuto fotbalovému 
svátku svým chováním nepomohli……. 

Sestava FC MSA Dolní Benešov: Rohel, Štefek Robin, Tchuř (62. Haas), 
Štefek Roman, Eršil (78. Pekárek), Rozsíval, Knopp, Juchelka, Bochňák, 
Literák (66. Václavek), Punčochář, Koval, Hlaváč 

Sestava SK Kravaře: Hladký, Knopp J., Hružík, Blatný, Staněk, Baranek, 
Kroker (46. Šimon, 78. Šimeček), Ferenz, Poštulka, Peterek, Klösel, Vaněk, 
Řeháček, Kinnert, Bilík 

Utkání rozhodovali: Konečný Bronislav, Vacula, Tomanec
Žluté karty: Domácí – bez karet Hosté – 38. Knopp Tomáš

Vítězné divizní loučení v Dolním Benešově!
FC MSA – SK Hranice 5:1

V posledním divizním utkání ročníku 2009/2010 hostili fotbalisté 
FC MSA tradičního rivala z Hranic. Utkání mělo pro každého z obou 
soupeřů jinou „příchuť “! Domácí se loučili se svými příznivci výrazným 

vítězstvím. Pro hosty naopak porážka znamenala definitivní potvrzení 
jejich pádu z divize do nižší soutěže. Utkání měli od úvodního hvizdu 
pod kontrolou favorizovaní domácí. Po odehraných 4. minutách se 
jako první zapsal do střelecké listiny Punčochář – 1:0. Na hostech 
bylo sympatické, že vedoucí gól domácích jejich snahu po úspěšném 
výsledku nezmrazil. Naopak! Ve 25. minutě Kundrát zakončil krásnou 
útočnou akci a na světelné tabuli svítil nerozhodný stav – 1:1! Domácí 
roztočili kolotoč útočných akcí, ale Literákovi, Eršilovi i kanonýru 
Juchelkovi chybělo přesné zakončení. Druhý poločas začal tutovou šancí 
domácích, Juchelka ji však zakončoval prudkou střelou jenom do těla 
ležícího gólmana Maloty. Od hostů se fotbalová štěstěna odvrátila ve 
49. minutě hry, když střelu Kufy z přímého kopu zastavilo po výtečném 
zákroku Hlaváče břevno jeho branky…Nevábný, fotbalový osud hostů 
se pak začal naplňovat v  52. minutě hry. Punčochář vymetl pavučiny 
v levé šibenici hranické branky a sklidil zaslouženě ovace tribun – 2:1. 
V následujících minutách se na hosty začala valit „pohroma“! Střelám 
Knoppa a Literáka ještě Malota mezi tyčemi branky Hranic odolal, ale 
gólové smršti od 77. minuty už ani náhodou! V 75. minutě se trenéru 
Kamrádovi podařil geniální tah. Na hřiště přišel Roman Štefek a 
děly se věci! V 77. minutě rozehrál Koval rohový kop a nechytatelná 
hlavička střídajícího hráče napjala síť hranické branky – 3:1. Kdo to 
pak neviděl, tak neuvěří! V 79. minutě se gólová akce opakovala jako 
přes kopírák a Roman Štefek se stal hrdinou – 4:1! Hráči v domácích 
dresech si zaslouženě užívali přízně tribun, ale gólová přestřelka ještě 
nekončila. V 80. minutě se Punčochář proháčkoval obranou hostů a 
jako na stříbrném podnosu předložil „tutovku“ Kovalovi, který pak 
svým gólem do prázdné branky dal podobu konečnému výsledku – 
5:1!!! Utkání se pak za potlesku přítomných 130 diváků dohrálo a jak to 
ve sportu bývá, po závěrečném hvizdu se jedni radovali a druzí se smutně 
loučili s divizní příslušností…. 

 
Sestava FC MSA Dolní Benešov: Hlaváč, Štefek Robin, Tchuř, Eršil 

(75. Štefek Roman), Rozsíval, Václavek, Knopp, Juchelka, Bochňák, 
Literák (61. Koval)), Punčochář (81. Haas), Pekárek, Rohel 

Sestava SK Hranice: Malota, Ferenc (86. Vodička), Chrastina, Henkl, 
Zachar, Kundrát (75. Zvirinský), Janíček, Modelský, Kuchař, Kufa, Pulkert 
(90. Malaník), Sobek

Utkání rozhodovali: Lalík, Mojžíš, Picmaus
Žluté karty: Domácí – 64. Rozsíval, 72. Eršil Hosté – 51. Kuchař

Tři krát tři je devět!
Slavia Orlová-FC MSA 0:2

Takovou matematikou se chlubí fotbalisté FC MSA v právě 
skončeném závěru divizního ročníku 2009/2010. Poslední tři kola 
odehrálo mužstvo ve fazóně jako v dobách své největší slávy! Všem 
pochybovačům taky dali hráči najevo, že žádné sestupové „pletky“ se 
tohoto kolektivu netýkají. Slavia Orlová určitě nepatří mezi mužstva, se 
kterými hraje FC MSA s oblibou. Vyrovnaný a fotbalově vyzrálý celek 
domácích patří k tomu lepšímu, co už tradičně divizní tabulka nabízí. 
Na podzim dokázala Slavia v Dolním Benešově vyhrát a ani v dnešním 
utkání nebyli hosté favoritem. V podmínkách srovnatelných s právě 
zahájeným Mistrovstvím světa ve fotbale v Jihoafrické republice však 
hosté potvrdili svou kvalitu! Po dvaceti minutách hry prověřil po akci 
Eršila Punčochář umění brankáře Szarowského ten tygřím skokem 
jeho dělovku vyrazil na rohový kop. Gólem neskončily ani další 
střelecké pokusy Rozsívala a Eršila. Ve 43. minutě se však blýsknul 
nádhernou fotbalovou akcí Literák, svůj drzý průnik zakončil 
výtečným „blafákem“ a hosté odcházeli do kabin s příznivým stavem 
– 0:1! Po změně stran se domácí snažili o vyrovnání, ale k překonání 
důrazné a pohyblivé obrany hostů hledali klíč marně. Každý brejk hostů 
pak signalizoval vážné varování orlovské obraně. Závěrečné drama 
pak nabralo nečekané rozuzlení. Na časomíře naskočila 82. minuta 
utkání. V půli hřiště se fantasticky uvolnil nejlepší střelec letošního 
ročníku divize v dresu FC MSA Juchelka a brankář Szarowski jen 
smutně podruhé lovil míč ze své sítě – 0:2!!! O výsledku této fotbalové 
bitvy bylo rozhodnuto. Ve velmi korektním utkání potvrdili hosté, že 
v právě skončeném ročníku se zaslouženě zařadili mezi nejlepší celky 
divize. Pokud se ambiciózní mužstvo dokáže zbavit zbytečných výpadků 
především na domácím trávníku, mohou být jeho budoucí cíle mnohem 
vyšší! 

Sestava FK Slavia Orlová: Szarowski, Prčík (46. Hrdina), Urban, 
Kadlčák Z., Široký (63. Trlifaj), Kadlčák F., Bajzáth (55. Míšanec), Kušnír, 
Skácelík, Sochora, Věčorek T., Věčorek A., Šebek, Hulva

Sestava FC MSA Dolní Benešov: Rohel, Štefek Robin, Eršil, Štefek 
Roman, Rozsíval, Václavek (56. Haas), Knopp, Juchelka, Bochňák, Literák 
(70. Pekárek), Punčochář (76. Tchuř), Pekárek, Hlaváč 

Utkání rozhodovali: Konečný Petr, Gloser, Kneisl
Žluté karty: Domácí – 38. Kadlčák, 49. Skácelík Hosté – 45. Rozsíval



Šachový klub TJ MSA Dolní Benešov za-
znamenal při práci s mládeží v letošním 
roce úspěch i v mateřských školách.

V naší republice je spousta šachových od-
dílů a klubů, kteří pracují s mládeží již od 
útlého věku. Největším a nejúspěšnějším vr-
cholovým střediskem je již víc jak 20 let Bes-
kydská šachová škola Frýdek-Místek, kte-
rá pomocí profesionálních trenérů pracuje s 
350 dětmi a dorostenci. Jako jedni z mála za-
čínají s výukou šachové hry, která rozvíjí lo-
gické i abstraktní myšlení, u dětí již v mateř-
ských školách. V patnácti z mateřinek vedou 
pravidelnou výuku šachu. I u nás v Dolním 
Benešově jsme si uvědomili, že cesta k úspě-
chu vede již od raného věku a do šachového 
kroužku  začaly docházet v té době  školou 
nepovinné Tereza Gemsová a Kateřina Anna 
Janošová. Posléze začaly tyto dívky chodit i 
do dolnobenešovského tréninkového stře-
diska mládeže k profesionálnímu trenérovi, 
velmistru Vlastimilu Tallovi.  Brzy se začly 
dostavovat první úspěchy a tyto dívky začly 
vozit medaile z různých turnajů.  Na podzim 
loňského roku začal navštěvovat místní ma-
teřskou školu náš dlouholetý trenér, nyní již 
důchodce, pan Alfons Tomíček , kde pravi-
delně učil nejmenší „špunty“ základům ša-
chu.

Na přelomu května a června uspořádala 
právě BŠŠ Frýdek-Místek pro tyto nejmen-
ší šachisty a šachistky dva velké turnaje, kte-
ré můžeme nazvat neoficiálním Mistrov-
stvím ČR mateřských škol. Na květnový tur-
naj jednotlivců o krále a královnu špuntů se 
sjelo 86 chlapců a dívek předškolního věku. 
Dolní Benešov měl zastoupení v Katce Jano-
šové a byla to právě ona, která byla dekoro-
vána na šachovou královnu špuntů. V turna-
ji, ve kterém hráli společně chlapci i dívky, 
obsadila celkově 4. místo a stala se nejlepší 
dívkou v turnaji.

Počátkem června uspořádali stejní pořa-
datelé mezinárodní turnaj o mistrovský titul 
MŠ čtyřčlenných družstev. Do Frýdku-Míst-

ku nakonec dorazilo 27 družstev a mezi nimi 
na zkušenou i MŠ Dolní Benešov. Naše druž-
stvo ve složení Kateřina Anna Janošová, Te-
reza Holečková, Benjamin Tomíček a Daniel 
Kosina, podalo vyrovnaný výkon a prohrálo 
jen s nejlepším družstvem z polské Opole. V 
konečném pořadí to znamenalo za další MŠ 
z Opole a před favorizovanými MŠ z Frýd-
ku-Místku překvapivě třetí místo – nejlepší 
z České republiky ! Výsledky, fota a komen-
táře k těmto turnajům najdete na stránkách 
pořadatele: http://www.chessfm.cz/  nebo 
stránkách ŠK TJ MSA Dolní Benešov 

http://sachy-msa.dolnibenesov.net/ .
Při porovnání podmínek u nás, v malém 

Dolním Benešově a ve Frýdku – Místku, jsou 

tyto úspěchy velmi cenné a v letošním roce 
ve s rovnání s touto šachovou školou neby-
ly jediné. Od nového školního roku se chce-
me mládeži věnovat ještě více a do výuky ša-
chu zapojit naše mladé trenéry. Máme ještě 
rezervy a pořád je co zlepšovat. V budouc-
nu bude velmi záležet na tom, jak velkou fi-
nanční a materiální podporu bude náš klub 
při práci s mládeží mít, a zda bude i nadá-
le schopen alespoň konkurovat velkoměst-
ským tréninkovým střediskům. Věříme, že 
při podpoře ze strany města a dalších sub-
jektů, budeme v práci s mládeží i v budouc-
nu patřit k nejúspěšnějším šachovým klu-
bům v kraji. 

  Radomír Vavřínek

NEJLEPŠÍ ŠACHOVÍ ŠPUNTI JSOU V DOLNÍM BENEŠOVĚNEJLEPŠÍ ŠACHOVÍ ŠPUNTI JSOU V DOLNÍM BENEŠOVĚ

Tadeáš Kriebel, člen ŠK TJ MSA Dolní 
Benešov vybojoval titul Mistra ČR v ša-
chu do 16 let a letenku na světový šampi-
onát mládeže v šachu.

V březnu se uskutečnilo v hotelu „Dlou-
hé Stráně“ v Koutech nad Desnou týden-
ní Mistrovství mládeže v šachu. Hrálo 
se v pěti chlapecký a dívčích kategoriích 
do kterých se kvalifikovali nejlepší mla-
dí šachisté z celé naší republiky. Turnaje 
se hrály švýcarským systémem na 9.kol.  
Dolní Benešov měl své želízko v turnaji 
do 16 let, kde ze 24 startujících byl  nej-
výše nasazený Tadeáš Kriebel – úřadují-
cí Mistr Evropské unie do 14 let a člen ŠK 
TJ MSA.

Boje za šachovnicemi byly velice dra-
matické a bylo je možné sledovat i na in-
ternetu. Tadeáš se držel od začátku v čele 
turnaje. V šestém kole poprvé prohrál a 

boj o čelo se zdramatizoval. Závěr turna-
je i díky silnému realizačnímu týmu zvlá-
dl výborně a remízou v posledním kole 
si zajistil se 7 body titul mistra ČR do 16 
let a účast na říjnovém Mistrovství svě-
ta mládeže v řeckém letovisku Chalkidi-
ky. Z rukou pořadatelů ze Žďáru nad Sá-
zavou pak převzal mistrovský pohár, di-
plom, věcnou cenu a zlatou medaili. Ta-
deáš tímto vítězstvím potvrdil své vedou-
cí postavení na republikovém mládežnic-
kém žebříčku a také skutečnost, že patří 
mezi největší šachové talenty v naší zemi. 
Teď bude jen záležet, do jaké míry bude 
tento talent podporován a jak se bude v 
budoucnu rozvíjet. Kompletní výsledky, 
komentáře a fotografie z tohoto mistrov-
ství najdete na stránkách dolnobenešov-
ského šachového klubu : http://sachy-m-
sa.dolnibenesov.net/

Radomír Vavřínek

Družstvo MŠ D.Benešov-zleva Kosina, Družstvo MŠ D.Benešov-zleva Kosina, 
Janošová, Holečková, Tomíček scházíJanošová, Holečková, Tomíček schází

DOLNOBENEŠOVSKÝ ŠACHISTA 

SE STAL MISTREM ČR
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Samé radostné zprávy musíme konstatovat v souvislosti s reprezenta-
cí města na umělecké úrovni. Dechová hudba Prajzovanka se opět vy-
dala s kůží na trh a zúčastnila se celostátní soutěže malých dechových 
hudeb. Na XIX. ročníku soutěže Zlatá křídlovka v Hodoníně - Mi-
strovství ČR dechových hudeb získala Prajzovanka  5. místo a vy-
hrála  stříbrné pásmo mezi kapelami. Navíc hornista Mikuláš Kos-
ka získal cenu a diplom za nejlepší instrumentální - sólový výkon.
Jelikož kapely, které se soutěže účastnili byly většinou poloprofesionální, 
nebo profesionální úspěchu naší kapely Prajzovanky si nesmírně ceníme. 
Zvláště pak výkon a triumf Mikuláše Kosky je mezi touto silnou konku-
rencí nesmírně cenný.

Postřeh kapelníka Radima Langra: „ Jinak v Hodoníně bylo moc 
fajn. Opravdu jsme si to tam užili. Publikum úplně báječné. Návštěvní-
ci akce se chodí tou muzikou bavit a užívají si to! Soutěž sledovalo nesku-
tečné množství lidí. (tipuji, že v tom sále mohlo být tak cca 500 lidí mož-
ná i více) Hrát pro takové množství lidí se nám povedlo akorát loni v Pra-
ze (tam jich bylo na Křižíkově fontáně tak cca 1500) a teď v Hodoníně.“
Na níže uvedené adrese naleznete foto a video ukázku našeho vystoupení 
na soutěži (pořízeno pořadateli):

h t t p : / / d e c h o v k y. e u / i n d e x . p h p ? o p t i o n = c o m _ c o n -
tent&vie w=ar t ic le&id=617 :2010-05-2223-x ix-z lat a-k id-
lovka-goldenes-f luegelhorn&catid=176:fotos&Itemid=262
http://dechovky.eu/index.php?option=com_content&view=catego-
ry&id=188&Itemid=269

Sestřih vystoupení Prajzovanky bude uveden na místní kabelové tele-
vizi.

S úspěchem se vrátily mažoretky Excelet ze soutěže „Prajzská hůlka“, 
kde pod vedením manželů Kristových a v choreografii Míšy Kristové 
získaly následující sadu ocenění:

Prajzská hůlka 2010
 EXCELENT MINI
1. místo - VELKÁ FORMACE 
1. místo Nikolka Stanková (sólo)
1. místo Vendulka Černá (trio)
1. místo Verunka Balarínová (trio)
1. místo Nikolka Schmidtová (trio)
3. místo Katka Sovíková (sólo)
EXCELENT
1. místo Michaela Kristová (duo)
1. místo Petra Kučerová (duo)
2. místo Martina Pešková (sólo)
3. místo Nikola Viktorinová (duo)
3. místo Vendula Viktorinová (duo)

XX. ročník Hudebního jara na Hlučínsku  se v letošním jubilejním 
roce konal v krásném areálu před Kulturním domem a u většiny návštěv-
níků se setkal s výborným přijetím, protože prostor je nejen přívětivý, ale 
zároveň funkční v případě nepříznivého počasí, což se osvědčilo v neděl-
ní části programu. V sobotu byl jeden ze tří pěkných dní letošního roku, a 
tak účinkující i návštěvníci si užili hudby, tance, jídla a pití až do ranních 
hodin (což je další výhoda zvoleného prostoru). Sousedé byli velmi tole-
rantní a dokonce vycházeli v přípravách akce i jejím průběhu všemožně 
vstříc, za což jim mnohokrát jménem všech návštěvníků děkujeme. Po-
děkování také všem orchestrům, mažoretkám, městu, organizátorům, Ri-
chardu Novákovi a také Dolbendu a DJ Martinu Zbytovskému. 

Příjemným zážitkem byl absolventský koncert žaček Základní umě-
lecké školy P.J.Vejvanovského – odloučeného pracoviště v Dolním Bene-
šově. Koncert absolventů se uskutečnil v sobotu 12.6. 2010 v 16 hod. v ob-
řadní síni na zámku. Špičkové výkony podaly absolventky klavírní tří-
dy paní učitelky Heleny Mižičové:Viktorie Kosková, Nikol Thiemlová, 
Lenka Eichlerová a houslové třídy paní učitelky Karly Kubálkové Vero-
nika Nováková. 

Na druhé reprízované divadelní představení Báry Hrzánové Hrdý Bu-
džes se sjelo publikum z širokého okolí. Po loňském úspěchu i letos ná-
vštěvníci aplaudovali už během představení. 500 nadšených diváků si vy-
žádalo další reprízu, která se uskuteční příští rok, jak přislíbila nadšená 
představitelka hlavní role. 

V sobotu 19.6. se  obřadní síni  představili žáci na dechové nástroj uči-
tele Jonáše Harmana – Jiří Jarkuliš – trubka, Viktorie Kosková, Kryštof 
Koska  - lesní roh, Vít Kuchejda – zobcová flétna, Mikuláš Koska j.h. – 

Krátké ohlédnutí za některými kulturními akcemi

Hudební jaroHudební jaro

Viktorie a Kryštof Koskovi, Viktorie a Kryštof Koskovi, 
pedagog Jonáš Harmanpedagog Jonáš Harman

Mikuláš KoskaMikuláš Koska
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Pátek 2.7.  Benátská noc   
 na Kamenci 

 - pořádají rybáři
Sobota 3.7. Železný Prajzák

Sobota 10.7. Soutěž  „Prajzský 
 grilmistr“ 

 – bližší informace v tomto  
 zpravodaji
13.8. Strassenfest

13.-15.8. Výstava drobného  
 zvířectva v areálu  
 chovatelů

Sobota – bude upřesněno
 Železný hasič 

 – náměstí C.Lelka,   
 zámecký park
27.8. Táborák na hrázi 

 – pořádají hasiči

Sobota 28.8. Benátská noc 
 na Kamenci 

 – pořádají rybáři
Neděle 29.8. Hrátky u táboráku  
 v areálu chovatelů 

 – pořádají SPCCH
Upozorňujeme, že PIVNÍ SLAVNOSTI se 

uskuteční v sobotu 11.9. 2009 od 15 hod. Po-
kud se nepodaří zajistit prodloužení konání akce 
do 24 hod.na rynku, uskuteční se pivní slavnosti 
před kulturním domem.

O dalších kulturních akcích (posezení na 
rynku, karnevaly atd.) budete informováni pro-
střednictvím kabelové televize, místním rozhla-
sem a plakáty.

Zájemci o kurz společenského tance se mo-
hou hlásit během prázdnin na mailové ad-
rese kultura@dolnibenesov.cz nebo na tel.č. 
553651159. Kurzy povede taneční mistrová 
paní Ludmila Budíková s partnerem za dopro-
vodu hudby Klasik.

PROGRAM ČERVENEC - SRPEN:
Redakce 

DOLNOBENEŠOVSKÉHO
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děkuje za vaše příspěvky, 
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čtenářům příjemně 

prožitou dovolenou

 a dětem 

nezapomenutelné 

letní prázdniny.

lesní roh za klavírní spolupráce Elišky Koskové a Kateřiny Molové. Také 
vystoupení pěveckého sboru Nezmar v obřadní síni  se setkalo s velkým 
úspěchem.

Na festivalu dechových orchestrů FIJO v Chebu zahraje 800 mladých 
hudebníků včetně Městského orchestru mladých z Dolního Benešova

Prvního července začíná v Chebu 19. ročník festivalu mládežnic-
kých dechových orchestrů FIJO. Během čtyř dnů se představí na 800 
muzikantů z celé Evropy. Zahraje 13 orchestrů z devíti zemí včetně 
Česka, navíc je připraven průvod, ohňostroj i speciální show a mar-
ching bandy.

 Show marching bandů 
Letošní ročník přinese ale i novinky. Největší z nich je účast takzvaných 

show a marching bandů. „Část orchestrů předvede během tří dnů show, 

kdy muzikanti nejenže hrají, ale navíc při tom i tančí. Lidé uvidí, jak se ta-
ková show dělá například v Holandsku, Švédsku, Polsku, Itálii, na Sloven-
sku a samozřejmě u nás v Chebu,“ popsal Růžička.

Do Chebu zamíří orchestry z osmi zemí, pět jich bude z Česka. I festiva-
lu FIJO se ale podle Růžičky dotkla ekonomická krize. „Zatímco ještě na 
minulém ročníku jsme mohli po orchestrech chtít pár euro za lůžko, letos 
už ne, jinak by nepřijely,“ uvedl Růžička. Horší je i podpora sponzorů. Té-
měř třímiliónový rozpočet tak z naprosté většiny pokryje městská dota-
ce 2,5 miliónu korun.

Přehlídku orchestrů letos doplní neobvyklá výzdoba chebského his-
torického náměstí, kterou připravuje město se zahradním architektem 
Tomášem Dědečkem. Náměstí Krále Jiřího z Poděbrad na čtyři dny oz-
dobí například dvoumetrové alegorické postavy ze dřeva, větví a květin 
stylizované do hudebníků. Rozkvetou například schody u spodní kašny 
a pódium pro účinkující.

NezmařiNezmaři NezmařiNezmaři


